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İçişleri Bakanı Ali Yer-
likaya, trafik ekiple-
rince 1 Ocak-19 Hazi-
ran tarihlerinde heli-
kopter ve dron ile ya-
pılan denetimlerde 85
bin 842 sürücüye işlem
uygulandığını bildirdi.
Ali Yerlikaya, 12-19
Haziran tarihlerinde 3

milyon 583 bin 555
aracın denetlendiğini
belirterek, şunları kay-
detti: "Işıklı ya da sesli
uyarı işareti bulunan
cihazları mevzuatta
izin verilmeyen araç-
lara takarak kullanan
23 sürücüye işlem ya-
pıldı. » Sayfa 5’te

Ulaştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, 5G ihalesini
ağustosta yapmayı
düşündüklerini belir-
terek, "2026 yılı içe-
risinde ilk sinyali alı-
rız diye düşünüyo-
rum." ifadesini kul-
landı. Bakan Abdul-
kadir Uraloğlu, 5G
ihalesini ağustosta
yapmayı düşündük-

lerini belirterek,
"2026 yılı içerisinde
ilk sinyali alırız ve
ilk etapta bütün ül-
kenin kapsanmasın-
dan ziyade belki yo-
ğun illerin kapsan-
ması ve 4,5G'de ol-
duğu gibi peyderpey
bir program dahilin-
de süreci yürütürüz
diye düşünüyorum."
dedi. » Sayfa 6’da

Araç muayenelerinde
kredi kartı ile yapılan
ödemelerden haksız
komisyon alınmasının
yasal olmadığının altını
çizen TESK Genel Baş-
kanı Bendevi Palandö-
ken, "Üstelik daha önce
de vurgulamamıza rağ-
men kredi kartı ile öde-
nen araç muayene üc-
retlerinden ortalama
150-200 TL komisyon

farkı alınıyor. Yasal ol-
mayan bu haksız ka-
zanç vatandaşa ekstra
külfetten başka bir şey
değil" dedi. Palandö-
ken, araç muayene is-
tasyonlarına araçlarını
muayeneye getiren va-
tandaşlardan kredi kar-
tı ile ödemelerde ek
komisyon alınmasının
haksızlık olduğunu
vurguladı. » Sayfa 6’da

srail'in, İran'a yönelik sal-
dırıları devam ederken
ABD resmen savaşa dahil

olarak İran'ı vurdu. ABD Başkanı Do-
nald Trump, İran'ın Fordo, Natanz
ve İsfahan nükleer tesislerinin ABD
bombardıman uçakları tarafından
hedef alındığını duyurdu. Truth sosyal
medya hesabından ABD bombardı-
man uçaklarının ana hedefi olan For-
do nükleer tesisine tam kapasiteli
bir bomba atıldığını söyleyen Trump,
İran hava sahasına giren tüm uçak-
ların güvenli bir şekilde üslerine
dönüş yolunda olduğunu bildirdi.

ABD ordusunun, İran'ın 3 nükleer
tesisine yönelik düzenlediği saldırıların
ABD yapımı Northrop Grumman B-
2 Spirit isimli "hayalet uçak" olarak
bilinen ağır bombardıman uçaklarıyla
gerçekleştirildi. İranlı üst düzey bir
yetkili, ABD'yi savaşa dahil olması
durumunda Orta Doğu'daki üslerini
"ciddi tehlikeye" atacağı konusunda
uyarmıştı. Yetkili, bölgedeki ABD üs-
lerini hedef almanın İsrail'i vurmaktan
daha kolay olduğunu iddia etmişti. 
ÇİN'DEN KINAMA 

Çin Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Lin
Jian, ABD'nin İran'a yönelik saldırıları
hakkında açıklamalarda bulundu: Li-

an'ın açıklamaları şu şekilde: “Çin,
ABD'nin İran'a yönelik saldırılarını ve
IAEA'nın güvenceleri altında nükleer
tesisleri bombalamasını şiddetle kı-
nıyor. ABD'nin eylemleri, BM Şartı'nın
ve uluslararası hukukun amaçlarını
ve ilkelerini ciddi şekilde ihlal ediyor
ve Orta Doğu'daki gerginliği artırıyor.
Çin, çatışmanın taraflarını, özellikle
İsrail'i, mümkün olan en kısa sürede

ateşkese varmaya, sivillerin güvenliğini
sağlamaya ve diyalog ve müzakereye
başlamaya çağırıyor. Çin, çabaları bir
araya getirmek ve adaleti korumak
ve Orta Doğu'da barış ve istikrarı ye-
niden sağlamak için uluslararası top-
lumla çalışmaya hazır.”

Öte yandan İran Devrim Muha-
fızları Ordusu, orta menzilli balistik
Hayber füzesinin ilk kez İsrail'e karşı

kullanıldığını duyurdu. Devrim Mu-
hafızları tarafından yapılan yazılı
açıklamada, "Hayber füzesi, direniş
eksenine yönelik saldırılara karşı meş-
ru müdafaa kapsamında ateşlenmiştir"
denildi. ABD'nin nükleer tesislerini
bombalamasının ardından misille-
meye geçen İran, İsrail'e füze yağdırdı.
İsrail atılan 30 füzeden 20'sinin en-
gellendiğini duyurdu. (AA/İHA)

İ

Beşiktaş Başkanı Serdal Adalı "Bu
proje, gittikçe büyüyen ve her ge-
çen gün baş edilmesi daha güç
hale gelen borç yükünün kesin
çözümüdür" dedi. » Sayfa 7’de

Mayıs'tan itibaren
düşüşe geçen baraj-
lardaki doluluk ora-
nı bugün yüzde
69,41 ölçüldü. Ken-

tin 21 Haziran'daki
günlük su tüketimi
3 milyon 490 bin
metreküp olarak he-
saplandı. » Sayfa 3’te

Envantere giren kargo
İHA’nın gücü katlandı

Ittıfak
Türk savunma sanayisi bünyesinde geliş-
tirilen kargo insansız hava araçlarının
faydalı yük taşıma kapasitesi, sahadaki
geri dönüşler ve ortaya çıkan yeni ihtiyaçlar
doğrultusunda artırılıyor. » Sayfa 3’te
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İstanbul’da barajların doluluk
oranı yüzde 70'in altına düştüSerdal Adalı: Dikilitaş projesi

Beşiktaş’ın geleceğine ışık tutacak

MUSTAFA ŞAHİN’İN HABERİ 8’DE

ABD Başkanı
Donald Trump,
İran’da Fordo,
Natanz ve İsfa-
han olmak üze-
re üç nükleer te-
sise hava saldı-
rısı düzenledik-
lerini belirtti.

Trump, Dünya-
da başka hiçbir

ordunun bu
operasyonu ger-
çekleştiremeye-
ceğini iddia etti. 

ABD savaşa dahil oldu!
Bendevi Palandöken: “Kredi kartı
tahsilat farkı kabul edilemez”

Ataşehir Belediyesi, kentin
geleceğini gençlerin bakış
açısıyla buluşturmak ama-
cıyla önemli bir iş birliğine
imza attı. Bu kapsamda,
Maltepe Üniversitesi Mi-
marlık ve Tasarım Fakültesi
iş birliğiyle, Begonya-Süm-
bül Sokak aksında bulunan

yeşil alan yenilikçi fikirlerle
yeniden tasarlanarak kent
yaşamına kazandırılacak.
Gerçekleştirilen projeyle,
hem gençlerin mesleki
gelişimine katkı sağlanı-
yor hem de Ataşehir’in
geleceği için yenilikçi fi-
kirlerin kapısı aralanıyor.

GELECEĞİN MİMARLARI
ATAŞEHİR’İ TASARLIYOR

Bakan Uraloğlu: 5G’de ilk sinyali
2026 yılı içerisinde alacağız!

Havadan denetimlerde 85 bin
842 sürücüye işlem yapıldı

ABD Başkanı Trump, İran’da üç nükleer tesise hava saldırısı düzenlediklerini duyurdu. Trump "İran’daki üç nük-
leer tesise, Fordo, Natanz ve İsfahan dahil olmak üzere gerçekleştirdiğimiz çok başarılı saldırıyı tamamladık.
Tüm uçaklar şu anda İran hava sahasının dışında. Fordo’daki birincil hedefe tam bomba yükü bırakıldı" dedi.

Türkiye'de trafikte bulunan elek-
trikli otomobillerin sayısı, mayıs
sonu itibarıyla geçen yılın aynı
ayına göre yaklaşık yüzde 115
artarak 245 bin 205'e yükselir-
ken, trafikteki her 1000 otomo-
bilden 15'i elektrikli oldu. Tür-
kiye İstatistik Kurumu (TÜİK)
verilerinden derlenilen bilgiye
göre, mayıs sonu itibarıyla trafiğe
kayıtlı otomobil sayısı 16 milyon
667 bin 473 olarak kayıtlara
geçti. Karbon salımının diğer
yakıt türlerine göre daha az ol-
duğu elektrikli araçlar, artan şarj

istasyonlarının da etkisiyle son
10 yılda önemli oranda artış
gösterdi. Söz konusu artışta,
Türkiye'nin otomobili Togg'un
piyasaya girmesi ve kullanıcı
tercihlerinin araç seçiminde bu
yöne kayması da etkili oldu.
2015'te yalnızca 565 olan trafiğe
kayıtlı elektrikli otomobil sayısı,
2025'te 200 bin barajını aştı.
Mayıs 2024'te 114 bin 156 olan
trafiğe kayıtlı elektrikli otomobil
sayısı, Mayıs 2025 itibarıyla
yaklaşık yüzde 115 artarak 245
bin 205'e ulaştı. » Sayfa 3’te

ABD ve İrlanda’daki göç-
men karşıtlığı, artan ırkçı
söylemler ve savaşa dönen
sokaklar da "çivisi çıkmış
Dünya’nın artık tam an-
lamıyla darmadağın ol-
duğunu düşündürüyor.

İBRAHİM ORTAŞ » 3’te

Dünya’nın çivisi
gerçekten çıktı mı? İran Dışişleri Bakanı Abbas Arakçi

"ABD diplomasiye ihanet eden
taraftır. ABD İran halkına karşı
bir operasyon gerçekleştiriyor.
ABD, bunun sonuçlarından so-
rumludur. İran güvenliğini koru-
mak için her türlü tedbiri ala-
caktır" dedi. Arakçi, İstanbul’da
katıldığı İslam İşbirliği Teşkilatı
Dışişleri Bakanları Toplantısı’nda

(İSEDAK) kameraların karşısına
geçti. ABD’nin İran’a yönelik sal-
dırısını değerlendiren Arakçi, "Dün
aniden bir saldırı ile karşı karşıya
kaldı. ABD nükleer tesislerimize
saldırdı. İran İslam Cumhuriyeti
en güçlü şekilde ABD’nin bu sal-
dırısını kınamaktadır. Bu son de-
rece acı ve daha önce hiç görül-
meyen bir ihlaldir.” » Sayfa 5’te

İran Dışişleri Bakanı Arakçi: ABD diplomasiye ihanet eden taraftır 

Türkiye’de 1000 otomobilden 15’i elektrikli
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masya’da ’Laha-
nacılar’ ve ’Bam-
yacılar’ takımları

arasında 600 yıl önce oynanıp
Anadolu tarihinin ilk derbisi
olarak kayıtlara geçen tarihi
rekabet gastronomi festivaline
taşınarak yeniden yaşatıldı.
Merzifon 1. Uluslararası Gas-
tronomi ve Turizm Festiva-
li’nde Amasyalı Bamyacılar
ile Merzifonlu Lahanacılar ta-
kımları yemekleriyle yarıştı.
Takımların "Lahanaya kuvvet,
bamyaya lezzet" şeklindeki
tezahüratları asırlar sonra ye-
niden yankılandı.
"Lahanaya kuvvet,
bamyaya lezzet"

612 yıl önce cirit meyda-
nında başlayan rekabet şimdi
sofralarda sürüyor. Osmanlı
Devleti’nin 5. padişahı Çelebi
Mehmet’in Amasya’da şehzade
olarak bulunduğu 1413-1421
yılları arasında biniciler ara-
sında düzenlediği cirit müsa-
bakalarının daha çekişmeli ol-
ması için 400 atlıyı bamyasıyla
ünlü Amasya’dan ve lahana-
sıyla ünlü Merzifon’dan seç-

tirmesiyle başlayan rekabete
19. yüzyıla kadar padişahlar
da dahil olmak üzere fanatik
taraftarlar yoğun ilgi göstermiş.
Daha sonra unutulan bu tarihi
gelenek Merzifon 1. Uluslar-
arası Gastronomi ve Turizm
Festivali’nde yeniden canlan-

dırıldı. Takımların "Lahanaya
kuvvet, bamyaya lezzet" şek-
lindeki tezahüratları asırlar
sonra yeniden yankılandı.
"Kökleriyle Merzifon"
temalı festival

Merzifon Belediyesi ve Tür-

kiye Aşçılar Federasyonu (TA-
FED) iş birliğiyle ilki gerçek-
leştirilen "Kökleriyle Merzi-
fon" temalı festivalde Laha-
nacılar ve Bamyacıları temsil
eden şefler yemekleriyle ya-
rıştı. Şov amaçlı düzenlenen
lezzet kapışmasına Amasyalı

ve Merzifonlular da tezahü-
ratlarıyla destek oldu. Yarış-
ma jürisinde Japon şef Koki
Otsuka da yer aldı. Yemek-
lerden tadan Otsuka, lahana
yemeğini beğendiğini söyledi.
Anadolu’nun ilk derbisini ya-
şandığı topraklarda yeniden
gerçekleştirdiklerini belirten
Merzifon Belediye Başkanı
Alp Kargı ve TAFED Başkanı
Zeki Açıköz takımlardaki şef-
leri kutladı. Festivali ziyaret
eden Amasya Valisi Önder
Bakan da, yurdun dört bir
yanından gelen usta şeflere
katılımları dolayısıyla teşek-
kür etti.
Anadolu’nun ilk
derbisi yeniden
yaşatıldı

Anadolu’nun ilk derbisine
612 yıl sonra yeniden tanıklık
ettiklerini anlatan Ömer Şan,
"Lahanacılar ve Bamyacılar
gastronomi alanında yarıştı.
Böyle bir geleneğe, değere
sahip çıkan Merzifon halkını
ve Merzifon Belediye Başka-
nını kutluyorum" diye ko-
nuştu. lAMASYA-İHA
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Pendik Halk Eğitim Merkezi, kadın-
ların meslek edinmesini sağlayan
eğitim programlarıyla dikkat çekiyor.
SPA, cilt bakımı ve kalıcı makyaj
gibi alanlarda düzenlenen kurslar,
hem teorik hem de uygulamalı içe-
rikleriyle kadınların profesyonel bilgi
ve beceri kazanmasını sağlıyor. Pen-
dik Halk Eğitim Merkezi Güzellik
Hizmetleri Öğretmeni Rukiye Aydın,
bu eğitimlere olan ilginin her geçen
gün arttığını belirterek, "Toplumu-
muzda SPA, cilt bakımı ve kalıcı
makyaj alanlarına büyük talep var.
Kurslarımızda aromaterapi, meridyen
ve akupunktur noktaları gibi ta-
mamlayıcı eğitimler de veriyoruz.
Bu sayede kursiyerlerimiz oldukça
donanımlı hale geliyor" dedi. Aydın,
Halk Eğitim Merkezi’nden alınan
belgelerle kursiyerlerin belirli saatlik
modülleri tamamladıktan sonra usta
öğretici olabildiklerini ve kendi iş
yerlerini açabildiklerini vurgulayarak,
"Bazı öğrencilerimiz başlangıçta hobi

amacıyla geliyor ama eğitim süre-
cinde meslek sahibi oluyorlar. Bu
dönüşüme tanıklık etmek bizler için
gurur verici" diye konuştu. Kursi-
yerlerden Hatice Pire, burada hem
sosyalleştiklerini hem de meslek öğ-
rendiklerini belirterek, "Masajın tüm
tekniklerini öğrendik. Profesyonel
eğitimler aldık ve çok mutluyuz"
dedi. Yaren Bıyıklı isimli kursiyer,
eğitimin ardından kendi iş yerini
açmayı hedeflediğini söyledi. Eğitime
hobi olarak başlayan Sakine Kurnalı,
süreci şöyle anlattı: "Evde sıkılıyordum.
Sosyalleşmek için geldim ama meslek
sahibi oldum. Bu benim için çok kıy-
metli." Kursiyerlerden Naile Tecimen
de birçok masaj tekniği öğrendiğini
ve öğrendiklerini mevcut iş yerinde
uyguladığını ifade etti. Şirin Meşe ise,
"Normal bir başlangıç yaptım ama
şimdi uzman oldum. Kendi iş yerimi
açacağım. Hocamıza ve Pendik Halk
Eğitim Müdürlüğü’ne çok teşekkür
ediyorum" dedi. lİSTANBUL-İHA

Türk sinemasının "sultanı" Türkan
Şoray, seyircinin kendisini çok sev-
mesinin oynadığı karakterlere bağlı
olduğunu belirtti. Muğla'nın Bodrum
ilçesinde düzenlenen 4. Uluslararası
Akdeniz Edebiyat Günleri etkinliğine
katılan Şoray, AA muhabirine yaptığı
açıklamada, güzel bir söyleşiye ka-
tıldığını ve bundan çok mutlu oldu-
ğunu söyledi. Zülfü Livaneli ile ede-
biyat ve sinema üzerine sohbet et-
tiklerini anlatan Şoray, izleyicinin
çok ilgili ve sıcak davrandığını, bu
tür etkinliklerin sanat ve sinema
adına devam etmesi gerektiğini dile
getirdi. Son dönemde film yapım
maliyetlerinin yüksek olduğunu, si-
nemaya aşık yönetmen ve yapımcı-
ların ise bütün gayretleriyle film
yapmaya çalıştığını vurgulayan Şoray,
izleyicinin de bu filmlere sahip çık-
ması ve sinema salonlarını doldur-
ması gerektiğini ifade etti. Türkan
Şoray, sinema filmleri çektiği dö-
nemlerin kendisi için ayrı öneme
sahip olduğunu belirterek, "Seyircinin
beni sevmesi oynadığım karakterlere
bağlı. O karakterleri çok sevdikleri,
özdeşleştikleri için bizi seviyorlar.
'Sinema büyüsü' diye bir şey var.
Onun bende olduğunu biliyorum.
Onun ne olduğu belli olmuyor. Gü-
zellikle falan alakası yok. Ben onu
samimiyet diye düşünüyorum. Se-
yirci onu samimi olunca anlıyor."
dedi. Sinemaya amatörce başladığını
hatırlatan Şoray, oynadığı karakter-
leri, acı ve sevinci yaşayıp hissederek
canlandırdığını dile getirdi. Şoray,
"O benim samimiyetimde zannedi-
yorum. Ben o acıyı hissettiğim ve
onu kameraya oynadığım zaman
çok garip bir şekilde insanlarla di-
yalog kurmuşum gibi hissediyorum.
O acıyı insanlarla paylaştığımı his-
sediyordum. O yıllarda da çok garip
bir şekilde seyirci de o filmlerde be-
nim acımı yüreğinde hissediyordu."
diye konuştu. Bir dönem sinema
entelektüellerinin Türk sineması ve
kendilerini oyuncu olarak küçüm-
sediğine değinen Şoray, "Bizleri de
çok oyuncu olarak görmüyorlardı.
Ben de onun sıkıntısını çok çektim.
Nedense hala da öyle olduğu için
ben film çeviremiyorum. Filmlerde
nedense hep güzel kadın ve genç
kadın olması lazım. " ifadelerini
kullandı. lMUĞLA-AA

Maltepe'de felsefe halkla buluşuyor
Maltepe Belediyesi'nce fel-
sefeyi halkla buluşturmayı
amaçlayan "Felsefenin Gör
Dediği" isimli felsefe atölye
çalışmaları tüm hızıyla de-
vam ediyor. Maltepe Üni-
versitesi Mütevelli Heyeti
Danışmanı Prof. Dr. Betül
Çotuksöken'in katıldığı söy-
leşilerin ikincisi dün ger-
çekleşti. Atölyede katılım-
cılar, Prof. Dr. Betül Çotuk-
söken ile birlikte düşünme-
yi, sorgulamayı ve öğren-
meyi almayı birlikte dene-
yimlediler. Çotuksöken, fel-
sefenin en temel konusu-
nun insan olduğunu, insa-
nın anlamanın yolunun fel-
sefeden geçtiğini söyledi.
Felsefenin bir düşünme, bir
bilme yolu olduğunu, insan,
dünya ve bilgi-bilgi olma-
yan ilişkiler arasındaki ile-
tişimi ifade eden Çotuksö-
ken, "Felsefe dış dünya, dış

dünyada var olanlar, dü-
şünme dünyamız ve dil,
sözlü dil, yazılı dil, bütün
bunlar arasında sorunları
kendisine konu edinen, bu
alanlarda, dış dünya, dü-
şünme ve dil arasındaki
ilişkilerle karşılaşmaları kav-
ramlar olmak üzeredir"
dedi. Prof. Dr. Çotuksöken,
uygulamalı felsefenin günü-
müzde çok arttığını, çünkü
bilimin hareket halinde ol-
duğunu, sosyal medya araç-
ları ve elektronik iletişim ile
paylaşımların bütün dünyada
yayıldığını ifade etti. Çotuk-
söken, okunacak kaynak ki-
tap önerilerinde de bulundu.
Söyleşi, Çotuksöken'in da-
ğınık soruları yanıtlamasıyla
sona erdi. Bir sonraki felsefe
söyleşileri, 28 Haziran
Cuma günü 17.00- 19.00
saatleri arasında gerçekle-
şecek. lİSTANBUL-İHA

Edirne'de yaşayan anne ve
baba, kızlarına destek ver-
mek ve bireysel eğitimle-
rine katkıda bulunmak
amacıyla Yükseköğretim
Kurumları Sınavı'na (YKS)
girdi. Koray Taş (50) ve
Gülden Taş (45), 19 ya-
şındaki kızları Sirel Sacide
Taş ile Trakya Üniversitesi
Edebiyat Fakültesi'nde sı-
nava girmenin heyecanını
yaşadı. Kızlarına destek ol-
mak ve kendi eğitimlerine
katkıda bulunmak isteyen
anne baba, yıl boyunca sı-
nava hazırlandı. Koray Taş,
AA muhabirine, aile olarak
eğitimin önemini bildikle-
rini söyledi. Trakya Üni-
versitesinden memur ola-
rak emekli olduğunu be-
lirten Taş, geçen yıl Altın-

baş Üniversitesi Güzel Sa-
natlar Fakültesi Kuyumcu-
luk Takı Tasarı Bölümü'nde
lisans ve Trakya Üniversi-
tesi Sosyal Bilimler Ensti-
tüsü Çalışma Ekonomisi ve
Endüstri İlişkileri Ana Bilim
Dalı'nda yüksek lisans eği-
timini başarıyla tamamla-
dığını ifade etti. Yeni he-
defleri doğrultusunda sı-
nava hazırlandığını belirten
Taş, "Bir arada olmak ve
sınava girmek çok önemli.
Geçen yıl eşimle birlikte
üniversite eğitimimizi ta-
mamladık. Bu yıl yine kı-
zımızla sınava giriyoruz.
Öğrenmek bir süreç ve
uzun bir yol. Bu eğitim
yolculuğunu diplomayla
taçlandırırsak ne mutlu."
dedi.  Anne Gülden Taş ise

kızlarıyla beraber sınava
girmenin mutluluğunu ya-
şadıklarını dile getirdi.
Edirne Sultan 1. Murat
Devlet Hastanesi'nde ça-
lıştığını ifade eden Taş,
"Daha önce iki üniversite
bitirdim. Bu sene kızımla
birlikte tekrar sınava gir-
mek istedim. Okumanın
yaşı yok. Hedeflerimiz doğ-
rultusunda çalışmalarımız
sürüyor. İnşallah üçüncü
üniversitemi okuyacağım.
Meslek hayatıma katkı sağ-
lamak için hemşirelikte li-
sans eğitimi almayı hedef-
liyorum." diye konuştu.

Sirel Sacide Taş da aile-
siyle sınava girdiği için ayrı
bir heyecan duyduğunu söy-
ledi. Endüstriyel Tasarım Bö-
lümüne girmeyi hedefledi-

ğini belirten Taş, şunları kay-
detti: "Bütün arkadaşlarımın
aileleri dışarıda beklerken
ben onlarla el ele sınava gi-
riyorum. Güzel bir his. On-
larla gurur duyuyorum. Eği-

timin yaşı olmaz diyerek sı-
navlara giriyorlar. Birlikte
sınava girmek çok güzel, on-
lar benim koruyucu melek-
lerim ve üzerimdeki baskıyı
alıyorlar." lEDİRNE-AA

Mezuniyet Sergi ve Şöleni
Zeytinburnu Sanat’ta yapıldı
Zeytinburnu Kültür Sanat’ta
kurs sezonu, sergi açılışı ve şö-
lenle tamamlandı. Geçtiğimiz
hafta açılan mezuniyet sergi-
sinde ZKS kursiyerlerinin eser-
leri sanatseverlerle buluştu.
Zeytinburnu Kültür Sanat 2024-
2025 kurs sezonunu taçlandı-
ran törene İstanbul Vali Yar-
dımcısı Mustafa Asım Alkan,
Zeytinburnu Kaymakamı Dr.
Adem Uslu ve Zeytinburnu Be-
lediye Başkanı Ömer Arısoy da
katıldı.  Kursiyerlerin eserleri,
şölenden hemen önce açılan
sergide sanatseverlerin beğe-
nisine sunuldu. Böylelikle 16
yıl boyunca Zeytinburnu Kültür
Sanat’taki kurslardan mezun
olan kursiyer sayısı 15 bin
626’ya çıkmış oldu.  Zeytin-
burnu Belediye Başkanı Ömer
Arısoy, kursiyer ve eğitmenleri
tebrik ettiği konuşmasında kül-
tür ve sanatın iyileştirici yönüne
vurgu yaptı: “Zeytinburnu Kül-

tür ve Sanat Merkezi, İstan-
bul’un önemli kültür odakla-
rından biri olma yolculuğunu
sürdürüyor. 16 yılda yaklaşık
16 bin kişi kurslarımızdan ser-
tifika aldı, bu yıl 1400’e yakın
kursiyerimiz mezun oldu. Pan-
demi dönemini de hesaba ka-
tarsak her yıl ortalama 25 kursa
1000’den fazla kursiyerimiz
katıldı. Biz bu çalışmanın içinde
olmaktan çok mutluyuz.” İs-
tanbul Vali Yardımcısı Mustafa
Asım Alkan ise sergide gördüğü
eserlere olan beğenisini ifade
etti ve belediyecilik anlayışının
dönüşümüne dair konuştu:
“Sergide gördüğüm eserlerin
hepsi, sabır özen ve yetenekle
meydana getirilmiş. Hem eğit-
menlerimizi hem de kursiyer-
lerimizi tebrik ediyorum. Be-
lediyemizin bu çalışmayı yap-
ması da çok kıymetli. Devlet
ve belediyelerimiz vatandaş
için var.” lHABER MERKEZİ

Anne ve baba kızlarıyla aynı okulda YKS’ye girdi
Türkan Şoray, kendisine
duyulan sevgiyi “sinema
büyüsü” sözleriyle açıkladı

Pendik Halk Eğitim Merkezi’nde
kadınlar SPA ve kalıcı makyaj
eğitimiyle meslek sahibi oluyor

Anadolu’nun 600 yıllık ilk derbisi gastronomi festivaline
taşındı: ‘LAHANACILAR’ ve ‘BAMYACILAR’ yarıştılar
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mayıs'tan itibaren düşüşe geçen
barajlardaki doluluk oranı bu-
gün yüzde 69,41 ölçüldü. Kentin
21 haziran'daki günlük su tü-
ketimi 3 milyon 490 bin met-
reküp olarak hesaplandı. İstan-
bul'a su sağlayan barajlardaki
ortalama doluluk oranı yüzde
69,41 olarak ölçüldü. İstanbul
Su ve Kanalizasyon İdaresi
(İSKİ) verilerine göre, ilkbahar
yağmurlarının etkisiyle nisan
ayında yüzde 81,23'e kadar çı-
kan barajlardaki doluluk oranı,
22 haziran itibarıyla yüzde
70'in altına düştü. mayıs'tan
itibaren düşüşe geçen barajlar-
daki doluluk oranı bugün yüzde
69,41 ölçülürken, kentin 21

haziran'daki günlük su tüketimi
3 milyon 490 bin metreküp
olarak hesaplandı. bu yıl ba-
rajlara düşen yağış miktarı met-
rekare başına 324,23 kilogram
oldu. barajlardaki doluluk oran-
ları alibey'de yüzde 53, Terkos'ta
yüzde 72,34, Elmalı'da yüzde
84,71, Darlık'ta yüzde 74,30,
Ömerli'de yüzde 77,95, büyük-
çekmece'de yüzde 63,61, Saz-
lıdere'de yüzde 53,20, Istran-
calar'da yüzde 28, Kazandere'de
yüzde 70,30, Pabuçdere'de ise
yüzde 70,85 olarak ölçüldü. 
Son yıllardaki
doluluk oranları

İSKİ istatistiklerine göre, 21

haziran'da baraj doluluk oranları
2015'te yüzde 88,45, 2016'da yüz-
de 73,95, 2017'de yüzde 79,35,
2018'de yüzde 81,76, 2019'da
yüzde 81,73, 2020'de yüzde

64,90, 2021'de yüzde 74,98,
2022'de yüzde 76,04, 2023'te
yüzde 45,60, 2024'te yüzde 73,15
ve 2025'te yüzde 69,84 olarak
kaydedildi. lİSTaNbUL-aa

3PaZarTESİ
23 haZİraN 2025Güncelİttifak

Ölçme, Seçme ve Yerleştir-
me merkezince (ÖSYm),
Türkiye genelinde 81 il ve
KKTC'nin başkenti Lefko-
şa'da 250 sınav merkezinde
düzenlenen Yükseköğretim
Kurumları Sınavı'nın (2025-
YKS) ikinci oturumu alan
Yeterlilik Testleri (aYT) ta-
mamlandı. YKS'nin ilk otu-
rumu Temel Yeterlilik Tes-
ti'nin (TYT) dün yapılma-
sının ardından bugün saat
10.15'te başlayan ikinci otu-
rum aYT de saat 13.15'te
sona erdi. 5 bin 78 bina ile
93 bin 793 salonda düzen-
lenen sınavda 226 bin 138
kişi görev aldı. bu yıl 1
milyon 721 bin 60 adayın
başvurduğu aYT'de aday-
lara, Türk Dili ve Edebiya-
tı-Sosyal bilimler-1 Testi'nde
40 soru, Sosyal bilimler-2
Testi'nde 40 soru, matema-
tik Testi'nde 40 soru, Fen
bilimleri Testi'nde 40 soru

soruldu ve 180 dakika süre
verildi. İhtiyaçlarına göre
oluşturulan erişilebilir bi-
nalardaki uygun sınav sa-
lonlarında aYT'ye toplam
8 bin 352 engelli aday ka-
tıldı. adaylar, saat
10.00'dan sonra sınav bi-
nalarına alınmadı. T.C. kim-
lik kartını kaybeden, nüfus
cüzdanı olmayan veya nü-
fus cüzdanında T.C. kimlik
numarası ve fotoğraf bu-
lunmayan adaylar için il
ve ilçe nüfus müdürlükleri
bugün saat 15.30'a kadar
açık bulunduruluyor. Üçün-
cü ve son oturum Yabancı
Dil Testi (YDT) de bugün
saat 15.45'te uygulanacak
ve adaylara 120 dakika süre
verilecek. almanca, arapça,
Fransızca, İngilizce ve rusça
dillerinde yapılacak YDT'de
80 soru sorulacak ve her
dil için ayrı soru kitapçığı
bulunacak. laNKara-aa

Envantere giren kargo
İha’nın gücü katlandı

YKS’nin alan Yeterlilik Testleri
oturumu tamamlandı
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ürkiye İstatistik
Kurumu (TÜİK)
verilerinden der-

lediği bilgiye göre, mayıs sonu
itibarıyla trafiğe kayıtlı oto-
mobil sayısı 16 milyon 667
bin 473 olarak kayıtlara geçti.
Karbon salımının diğer yakıt
türlerine göre daha az olduğu
elektrikli araçlar, artan şarj
istasyonlarının da etkisiyle
son 10 yılda önemli oranda
artış gösterdi. Söz konusu ar-
tışta, Türkiye'nin otomobili
Togg'un piyasaya girmesi ve
kullanıcı tercihlerinin araç se-
çiminde bu yöne kayması da
etkili oldu.
Elektrikli otomobil
sayısı 2025'te 200
bin barajını aştı

2015'te yalnızca 565 olan
trafiğe kayıtlı elektrikli oto-
mobil sayısı, 2025'te 200 bin
barajını aştı. mayıs 2024'te
114 bin 156 olan trafiğe kayıtlı
elektrikli otomobil sayısı, mayıs

2025 itibarıyla yaklaşık yüzde
115 artarak 245 bin 205'e
ulaştı. mayıs sonu itibarıyla,
elektrikli otomobillerin kayıtlı
otomobiller içindeki payı, yüz-
de 1,5 olarak hesaplandı.
2024'ün sonunda bu oran yüz-
de 1,1'di. böylece 2024'te tra-
fikteki her 1000 otomobilden

11'i elektrikli iken, mayıs iti-
barıyla her 1000 otomobilden
15'i elektrikli oldu. hibrit tür-
deki otomobiller de verilere
ilk kez 2011'de 23 adetle girdi.
bu sayı 2019'da 10 bini aşarak,
13 bin 877'ye çıktı. Trafiğe ka-
yıtlı hibrit otomobillerin sayısı,
2023 sonu itibarıyla 222 bin

328, 2024'te ise 391 bin 296
olarak hesaplandı. hibrit oto-
mobil sayısı, mayıs 2025'te ilk
kez 500 bin barajını aşarak,
513 bin 382'ye çıktı. bu türdeki
otomobillerin toplam içindeki
payı 2024'ün sonunda yüzde
2,4 iken, geçen ay yüzde 3,1'e
yükseldi. lİSTaNbUL-aa

T

Türkiye’nin İha üreticilerinden
Zyrone Dynamics, geçen yıl en-
vantere giren ve sahada başarıyla
görev yapan 30 kilogram taşıma
kapasitesine sahip ZD300 platfor-
munun üzerine yeni nesil bir kargo
İha inşa etti. ZD360 ismi verilen
kargo İha, gelişmiş yapay zeka
destekli uçuş algoritmaları, artırılmış
yük kapasitesi ve kompakt boyut-
larıyla dikkati çekiyor. Sınıfının öte-
sinde değerlere ulaşan ZD360, hem
kamu hem de özel sektör ihtiyaç-
larına kapsamlı çözümler sunuyor.
Yeni nesil kargo İha, 60 kilograma
kadar faydalı yükü 10 kilometre
menzile taşıyıp yükünü boşalttıktan
sonra şarj ihtiyacı olmadan geri
dönebilme yeteneğine sahip bulu-
nuyor. ayrıca aynı yükle 30 dakikayı
aşan görev süreleri sunarak sek-
tördeki görev etkinliği çıtasını bir
üst seviyeye taşıyor. Uçuş güvenliği,
yapay zeka tabanlı yönlendirme
sistemleri ve geliştirilmekte olan
çevresel farkındalık sensör suiti sa-
yesinde karıştırma (jamming) or-
tamlarında bile üstün performansla
görev yeteneği kazandırıl-
ması hedefleniyor.
ZD360’ın tasarımı,
ZD300 platformu-
nun sahada bir yılı
aşkın süredir kulla-
nılmasıyla edinilen
deneyimler doğrultu-
sunda iyileştirildi.
ZD300 bugüne kadar 10’u
aşkın farklı faydalı yük ile entegre
edilerek farklı sektörlerin ihtiyaç-
larına göre başarıyla özelleştirildi.
bu deneyim, ZD360’ın çok daha

hızlı ve etkili görev adaptasyonu
kazanmasına doğrudan katkı sağ-
ladı. Tasarımı itibarıyla aynı yük
sınıfındaki en yakın rakibinden 4
kat daha küçük olan ZD360, zorlu
arazilerde, dar iniş-kalkış alanlarında
ve operasyonel mobilitenin kritik
olduğu senaryolarda öne çıkıyor.
Zyrone Dynamics Kurucu Ortağı
murat Kanber,  ZD360'ın, bir plat-
form güncellemesinin ötesinde,
ZD300 ile sahada elde edilen gerçek
görev tecrübelerinin yüksek tek-
nolojiyle harmanlandığı, çok daha
akıllı ve güçlü bir sistem olduğunu
söyledi. hem sivil hem savunma
sanayisine yönelik taşımacılık ihti-
yaçlarında görev kabiliyeti, esneklik
ve güvenlik açısından yeni bir stan-
dart getirdiklerini vurgulayan Kan-
ber, şöyle konuştu: "ZD serisi plat-
formlarımızın sahadaki başarısı,
zaman zaman farklı ülkelerde kop-
yalanma girişimlerine konu oldu.
ancak bu girişimlerin, özgün ürün-
lerimizin performansının çok geri-
sinde kaldığını açıkça gözlemliyoruz.
bu durum, hem mühendisliğimizin

niteliğini teyit ediyor
hem de uluslarara-

sı pazarda
ZD360'a yöne-
lik teknoloji
transferi gö-
rüşmelerinin

başlamasına ze-
min hazırlıyor.

Yalnızca bir ürün de-
ğil, aynı zamanda ileri tek-

noloji çözümler sunabilen bir mü-
hendislik ihracatı gerçekleştirmeyi
önemsiyoruz. laNKara-aa

İstanbul’da barajların doluluk oranı yüzde 70’in altına düştü

Türkiye’de trafikteki her 1000
otomobilden 15’i elektrikli

13 haziran 2025 sabaha uyan-
dığımda radyoda İsrail’in İran'a
saldırdığı anlatılıyordu. haber-
lerden anlıyoruz ki çok kap-
samlı ve büyük bir saldırı ger-
çekleşmiş ve önemli mevkiler-
deki kişileri ve merkezleri bom-
baladığı belirtiliyor.

Lübnanlı amin maalouf’un
çok önemsediğim Çivisi Çıkmış
Dünya kitabını okuduğum dö-
nemde, sanırım dünyanın çivisi
bugünkü kadar çıkmamıştı gibi
gelmişti bana. Kitap, temelde
dünyanın kaotik küresel so-
runlarına dair derin bir analiz
sunuyor. bu analiz, esas olarak
insan faaliyetlerinin sonuçlarına
odaklanıyor.

alman filozof arthur Scho-
penhauer’in ifade ettiği gibi
biz insanlar, “doğumdan 5 da-
kika sonra ismimize, dinimize,
milliyetimize ve mezhebimize
karar verilir. Ve sen ömrünün
geri kalanını seçmediğin şeyleri
savunarak geçirirsin.” Çoğu-
muz, sorgulamadan ve anla-
maya çalışmadan bize verilen
bu kimliklerin etkisiyle ya hak
etmediğimiz değerleri görürüz
ya da ötekileştirilmiş, dışlanmış
bireyler olarak yaşamaya zor-
lanırız. Sanırım Schopenha-
uer’in bu ifadesi, binlerce yıldır
yaşadığı toprakların sahibi olan
Filistinliler ve bölgedeki diğer
mazlum topluluklar için söy-
lenmiş gibi. Sabah iç ve dış
haberlere bakınca, Filistin'de
yardım almaya giden, her şeyini
kaybetmiş, evsiz barksız ama
yine de topraklarında direnen,
ekmeğe muhtaç kadınların üze-
rine ateş açılması, bombalar
atılması ve yardım götürmeye
çalışanların engellenmesi; in-
sanlığın geldiği noktayı ibretle
gösteriyor.
Ortadoğu’da artık
rahat yok gibi

anlaşılan başta abD ve diğer
bölgesel güçler önceden saldırı
olacağı biliniyorlarmış. İran’ın
cevap vereceği abD’nin gerek-
tiğinde İsrail’i koruyacağını be-
lirtmesi ile ortalık kötü karışa-
cak gibi. bölge için yeni bir sa-
vaş ve çatışma kapıda ve böl-
geye bizlere rahat yok gibi.
Devletlerin ve liderlerin birbirini
tehdit ettiği bir dünya nasıl in-
sani ilişkiler gelişir.  Umarım
Türkiye sürecin dışındadır ve
dışında kalır. Yoksa çatışma
öngörülemez bir duruma ev-
rilebilir.

Dünyanın gelişmiş ülkeleri
sahip olduğu teknolojik üstünlük
ile diğer ülkelerin güç olmasını
istemiyorlar. bu dünyanın bir
durumu, insanın elindeki tek-
nolojik üstünlüğü diğer insanlara
üstünlük olarak kullanması du-
rumunun olmasının yaratığı yı-
kıcı bir durum olacaktır.

batsın bu ülkelerin geçmişten
gelen çıkar ilişkileri ve husu-
metleri. Dünyanın geldiği yerde
nükleer ve diğer silahların yok
edilmesi artık herkes tarafından
karşı çıkılması gereken bir du-
rum haline gelmiş. İnsan in-
sanca yaşasın. hayvanlar kadar
bile olamadık.
Yabancı düşmanlığı
ırkçılık dünyada
artıyor mu?

abD ve İrlanda’daki göçmen
karşıtlığı, artan ırkçı söylemler
ve savaşa dönen sokaklar da
"çivisi çıkmış Dünya’nın artık
tam anlamıyla darmadağın ol-
duğunu düşündürüyor. İktidar
sahiplerinin yaşananları ve tep-
kileri tarihsel süreç içinde analiz
etmeden “güç bende, kolluk
gücüyle bastırırım” anlayışı,
insanları ve toplumları kutu-
plaştırıyor. bu tutum, sebep-
sonuç ilişkisi içinde yeni kaotik

durumlar yaratıyor ve sorunları
daha da derinleştiriyor.

Daha iyi bir yaşam umu-
duyla avrupa ve abD’ye giden
milyonlarca insan, bu süreçte
ırkçılığa ve dışlanmışlığa ma-
ruz kalıyor. abD başkanı'nın
elinde olsa, ülkenin entelek-
tüel sermayesini, iş gücünü
ve tarihine yön veren beyin
göçünü durduracak; hepsini
ülkeden kovacak neredeyse.
Söz konusu göçmenlerin sa-
yısının 20 milyonu aştığı söy-
leniyor. benzer şekilde avru-
pa’da da artan ırkçı söylemler
siyasete alet ediliyor ve bu
durum, avrupa'nın aydınlan-
macı geleneğine ve hukuk te-
melli yapısına ters düşüyor.

anlamıyorlar ki, insan in-
sandır. Tarihsel süreçte, coğ-
rafyanın ve doğanın sunduğu
çeşitlilik, insanları farklılaş-
tırdı. bu farklılaşmış insan
toplulukları da doğanın bir
parçası olarak daha iyi bir ya-
şam arayışı içindedirler. Tabii,
küçük çıkarları uğruna her
yolu mübah gören istisnalar
hariç. ancak buna rağmen,
bazı topluluklar diğerlerini is-
temiyor; zira işin altında yatan
temel sebep, ekonomik ve do-
ğal kaynakların paylaşılma-
ması meselesidir.

bir yanda yapay zekâ ve
ileri teknoloji, diğer yanda
hâlâ ilkel kabile yaşamı süren
toplumlar. Farklılaşan eğitim
seviyeleri, bilgi birikimi, ge-
lişmişlik düzeyleri ve insan
gücü, “insanın insan olarak
görülmesi” anlayışının henüz
tam olarak benimsenmediğini
gösteriyor.

hititlilere atfedilen ifa de:
“Tanrım, bana değiştiremeye-
ceğim şeyleri kabul edebilmek
için huzur, değiştirebileceğim
şeyler için cesaret ve arala-
rındaki farkı anlayabilmek için
de gereken bilgeliği bağışla.”
diyor. Yaşamaları anlamak ve
çözüm üretmek için bilgi, bi-
linç plan ve bunları yapmak
için cesur olmak gerekiyor.

Yaşananlar, yeni baştan de-
rin bir dünya analizi yapıl-
masını zorunlu kılıyor. ada-
letin ve hukukun hâkim ol-
duğu, ayrışmanın yapılmadığı
bir dünyada barış içinde bir
arada yaşamak için yeni bir
toplumsal sözleşme yapmanın
vakti geldi. ancak her şeyden
önce, yöneticiler, elitler ve so-
rumluluk sahibi eğitimli bi-
reylerin bu konuyu samimi-
yetle tartışması ve ortak pay-
dada buluşma çabası içinde
olmaları gerekiyor.

Nobel ödüllü kimyager Linus
Pauling’in dediği gibi:

“İyi bir fikir bulmanın en iyi
yolu, bir sürü fikir bulmaktır.
bizlere düşense yaşanan savaş
ortamını kökten ret etmek, ve
barış sürecini savunmak ve in-
sani değerleri yüceltecek ça-
balara katkıda bulunmak ve
talebi güçlü biçimde dile ge-
tirmektir. Fikri olan herkes,
kendi penceresinin dışına çı-
karak bütünlüklü ve objektif
bir analiz yapmalı; düşüncele-
rini paylaşmalıdır. bölgedeki
ülke liderlerinin çıkarları uğ-
runa yaratıkları ve yaratacakları
tehlikeler hepimizin hayatını
yok edecek nitelikte.

artan kaotik gelişmeler, ister
istemez insanın ruh halini et-
kiliyor. Yine de enseyi karart-
mayalım diyeceğim ancak ense
de kalmayacak gibi. Dünyada
aklıselim ile adaletin ve insani
duyguların öncelikli olarak ege-
men olduğu, ayrışmanın değil
birliğin ön planda tutulduğu
bir dünyada yaşamayı savu-
nalım. Sen ben yok, biz olma
zamanı.

Türkiye'de trafikte bulunan elektrikli otomobillerin sayısı, mayıs sonu
itibarıyla geçen yılın aynı ayına göre yaklaşık yüzde 115 artarak 245 bin
205'e yükselirken, trafikteki her 1000 otomobilden 15'i elektrikli oldu.

İbrahİm
OrTaŞ

www.ittifakgazetesi.com

Dünyanın çivisi
gerçekten çıktı mı?
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ABD Başkanı Donald Trump, İran’da
Fordo, Natanz ve İsfahan olmak üzere
üç nükleer tesise hava saldırısı düzenle-
diklerini belirtti. ABD saldırısının ardından
İran füzeleri Tel Aviv ve Hayfa'yı hedef
alırken, İsrail ordusu da İran’a saldırı
başlattı. ABD Başkanı Trump, Truth
sosyal medya hesabından yaptığı açık-
lamada, "İran’daki üç nükleer tesise yö-
nelik son derece başarılı saldırımızı ta-
mamladık." ifadelerini kullanarak, bom-
bardımana katılan uçakların İran hava
sahası dışına çıktığını duyurdu. Trump,
"Fordo nükleer tesisine tam kapasiteli
bir bomba attık." ifadelerine yer verdi.
Tüm uçakların güvenli bir şekilde üslerine
dönüş yolunda olduğuna işaret eden
Trump, "Büyük Amerikan savaşçıları"
olarak nitelendirdiği pilotları tebrik etti.
Dünyada başka hiçbir ordunun bu ope-
rasyonu gerçekleştiremeyeceğini iddia
eden Trump, açıklamasını "ŞİMDİ BARIŞ
ZAMANI." ifadeleriyle tamamladı. Trump,
konuya ilişkin sosyal medya hesabından
yaptığı ikinci paylaşımda, Beyaz Saray’dan
halka sesleneceğini duyurdu. “ABD, İsrail
ve dünya için tarihi bir an.” ifadelerini
kullanan Trump, İran’ın artık bu savaşı
sonlandırmaya razı olması gerektiğini
belirtti. Amerikan Axios haber sitesinin
İsrailli bir yetkiliden aldığı bilgiye göre,
saldırıda B-2 ağır bombardıman uçakları
kullanıldı.        ABD Başkanı Trump, Ameri-
kan uçakları ve denizaltılarıyla gerçek-
leştirilen saldırı sonucu, İran'ın kilit nük-
leer zenginleştirme tesislerinin "tamamen
yok edildiğini" söyledi. Trump, İran'ın
üç ayrı nükleer tesisine gerçekleştirilen
saldırının ardından yaptığı basın açık-
lamasında, "İran'ın kilit nükleer zengin-
leştirme tesisleri tamamen yok edildi."
dedi. İran'a düzenlenen saldırıda İsrail

Başbakanı Binyamin Netanyahu ile takım
olarak çalıştıklarını belirten Trump, "İran
barış yapmak zorunda. Bu yapılmazsa
sonraki saldırılar çok daha ağır olacak."
diye konuştu. "Amacımız İran'ın nükleer
zenginleştirme kapasitesini yok etmek
ve dünyanın bir numaralı terör destekçisi
devletinin oluşturduğu nükleer tehdidi
durdurmaktı." ifadelerini kullanan
Trump, bu geceki saldırıları "muhteşem
bir başarı" olarak değerlendirdi.

Trump, Netanyahu ve İsrail ordusuna
desteklerinden dolayı teşekkür ederek,
"Bu geceki, hepsinin en zoruydu, açık
ara ve belki de en ölümcül olanıydı.
Ancak barış hemen gelmezse, diğer he-
deflerin peşine hassasiyetle, hızla ve be-
ceriyle düşeceğiz." şeklinde konuştu.
İran'a düzenlenen saldırıyı dünyada
başka yapabilecek hiçbir ordunun bu-
lunmadığını söyleyen Trump, şunları
kaydetti: "Tanrı'yı   sevdiğimizi ve büyük
ordumuzun onları koruduğunu söylemek
istiyorum. Tanrı Orta Doğu'yu korusun.
Tanrı İsrail'i korusun ve Tanrı Amerika'yı
korusun." ABD, İran'daki üç nükleer
tesisi vurduktan sonra Tahran ile iletişime
geçerek amacının rejim değişikliği ol-
madığını iletti. Amerikan CBS News'in

ABD'li kaynaklarına dayandırdığı habere
göre, Washington yönetimi İran'daki üç
nükleer tesisi vurmasının ardından Tah-
ran'a diplomatik bir mesaj ileterek, bu
saldırıların tamamen kendileri tarafından
gerçekleştirildiğini ve rejim değişikliği
yapmak gibi bir niyetlerinin olmadığını
vurguladı. CBS News, daha önce de
ABD yönetimindeki birçok kaynaktan
aldığı bilgiye dayanarak, Başkan Trump’ın
İran’ın dini lideri Ayetullah Ali Hamaney’i
öldürme planına karşı çıktığını aktarmıştı.
İsrail Başbakanı Binyamin Netanyahu,
İran'ın üç nükleer tesisine saldırı dü-
zenlediklerini duyuran ABD Başkanı
Donald Trump'a teşekkür etti. Başbakan
Netanyahu, X hesabından, İran'ın nükleer
tesislerini vurma kararı alan ABD Başkanı
Trump'a görüntülü teşekkür mesajı ya-
yınladı. Netanyahu, "Tebrikler Başkan
Trump. ABD'nin muhteşem ve hakka-
niyetli gücüyle İran'ın nükleer tesislerini
hedef alma yönündeki cesur kararınız
tarihi değiştirecek." ifadesini kullandı.
İsrail'in İran'a başlattığı saldırılarla "şa-
şırtıcı işler" yaptığını öne süren Netan-
yahu, ABD'nin, bu gece gerçekleştirdiği
saldırıyla gerçekten "eşsiz bir başarıya
imza attığını" savundu. lANKARA-AA
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A ABD İran’daki nükleer tesisleri vurdu, İran Tel Aviv ve Hayfa'yı hedef aldı

İsrailliler, ülkelerinin Gazze ve Lübnan’da yol
açtığı yıkımın benzerini Tel Aviv'de görüyor
İran'dan İsrail'e düzenlenen füze sal-
dırılarının odak noktasındaki Tel
Aviv'de İsrailliler, endişeli olduklarını,
hayatlarının normal seyrinin değişti-
ğini anlatırken bölgede İsrail'in sal-
dırılarının yol açtığı yıkımın benzerini
Tel Aviv'de görüyor. İsrail'in İran'a 13
Haziran'da başlayan saldırılarıyla
İran'dan İsrail'e balistik füze ve insansız
hava aracı (İHA) misillemelerinin
odak noktasında başkent Tel Aviv yer
alıyor. Tel Aviv'de yeme, içme me-
kanları genellikle kapalı. Saldırı si-
renlerinin çalmasıyla insanlar sığı-
naklara akın ediyor. İran'dan atılan
füzelerin bazıları Tel Aviv kentine
isabet etti. İsrailliler, füzelerin isabet
ettiği noktalara gelip yıkımı inceliyor,
cep telefonlarıyla görüntüleri kayde-
diyor. AA muhabirine konuşan Tel
Aviv sakini İsrailliler, İran'dan atılan
füze nedeniyle hayatlarının değiştiğini,
İsrail'in bölgede düzenlediği saldırı-
ların, kentlerine döndüğünü anlatıyor.
Tel Aviv'de İran füzesinin isabet ettiği
noktadaki yıkımı izleyen Albert Suissa,
"şiddet döngüsü sonucu buradaki yı-

kımın kaçınılmaz olduğuna" işaret
etti. İsrailli Suissa, "Gazze unutuldu
ama bu manzarayı görünce insan
orayı da hatırlıyor." dedi. Suissa,
İran'dan atılan balistik füzenin Tel
Aviv'in merkezinde sembol bir yere
isabet ettiğini belirterek şunları kay-
detti: "Buradaki insanlar şok içinde.
Bir yandan bu resimlerin aynısını
Beyrut, Gazze ve diğer yerlerde gör-
düler. Dünyanın her yerinde bomba
düştüğünde, her ev aynı görünüyor.
Aynı şekilde, cesetler, yaralar hep
benzer görünüyor. İnsanlar bunu nasıl
görmüyor anlamıyorum? Başka yerleri
yıktıktan sonra bu afetin burada da
olmayacağını nasıl düşünüyor? Bu-
radaki manzara (İsrail'in saldırılarının)
aynası gibi hatta aynadaki görüntü
aksine buradaki gerçek." Tel Aviv'deki
yıkımı görünce içinden gülümsediğini
aktaran Suissa, "Karşılığını görmeden
başka yerlerde yıkım yapamazsın.
Kural bu. Kimsenin bu gerçekten ka-
çamadığını görmek güzel, bunu gör-
düğümde gülümsüyorum." ifadesini
kullandı. lİSTANBUL-AA
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Avrupa'da yaygınlaşan ırkçılık, İslamo-
fobi ve yabancı düşmanlığı, göçmenler
için şartları zorlaştıracak düzenleme-

leri de beraberinde getiriyor.
PROF. DR BEKR BERAT ÖZİPEK

stanbul Medipol Üniversitesi
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Bekir
Berat Özipek, Dünya Mül-

teciler Günü'nde küresel güçlerin mül-
tecilere ve göçmenlere bakış açısının
neden değişmesi gerektiğini AA Analiz
için kaleme aldı. "Kimse çocuklarını
bir tekneye koymaz. Denizler karalardan
daha güvenli olmadıkça" diyor Warsan
Shire. Mülteciyi hedef alan yaklaşımın
ötesine geçerek, mülteci üreten ortama
ve şartlara bakmamızı öneriyor.

Göç ve mültecilik meselesini doğru
bir temelde tartışabilmek için öncelikle
strateji, jeopolitik, güvenlik gibi kav-
ramların ötesine bakmak ve grafiklerin
ardındaki insanı görmek gerekir. Bu ba-
kışın ardından mercek, sisteme çevril-
melidir. Yapısal adaletsizlikle malul bir
dünyada yaşıyoruz ve bu düzenin so-
nuçlarını en yakıcı biçimde mültecilere
baktığımızda görüyoruz. Dolayısıyla, bir
suçlama yapılacaksa bir felaketten ken-
disini ve ailesini kurtarmaya, ateşlerin
içinden sıyrılıp çıkmaya çalışan mülte-
cileri değil; o felaketi üretenleri, o sa-
vaşları çıkaranları, etnik temizlik, katliam
ve soykırım yapanları suçlamalıyız.

Günün sonunda küresel adaletsizliği
değil onun kurbanlarını suçlayanlar, bu-
nun için siyasette kendilerine bir rol bi-
çenler, eğer bu basit sebep-sonuç ilişkisini
kuramıyorlarsa farkında olmadan tam
da bu adaletsiz düzenin ve onu ayakta
tutan büyük devletlerin politikalarını
izliyor olabilir. Ancak devletlerarası iliş-
kilere yakından baktığımızda çoğu kez
sorunun farkında olmamaktan ibaret
görünmediğini de düşünebiliriz.
Büyük devletler, 
büyük ikilemler

Bugünlerde Amerika Birleşik Devlet-
leri'nin (ABD) desteğiyle, İsrail zalimli-
ğinin yaşadığımız coğrafyayı kan ve
ateşe boğduğu zamanlardan geçiyoruz.
İsrail'in İran'a saldırısını ve bölgede es-

tirdiği terörü konuşuyoruz. İlginç olan
şu ki, söz konusu saldırıların yeni bir
göç dalgasını tetiklemesi durumunda
yerinden edilmiş insanların iltica hakkını
kullanmalarına en fazla karşı çıkacak
olan devletler, ABD örneğinde olduğu
gibi bizzat saldırganlar veya saldırganlığa
destek verenler olabiliyor.

Yaşadığımız coğrafyadaki en büyük
kitlesel göçlere baktığımızda da hepsinin
öncesinde büyük bir devletin saldırısıyla
veya müdahil olmasıyla oluşan bir deh-
şetin varlığını görüyoruz. Irak, Afganistan,
Suriye ve Ukrayna gibi kitlesel göç
üreten altüst oluşların failleri olan ABD
ve Rusya gibi devletler, bir de kalkıp
göçmenleri istemediklerinde, gayri meşru
ilişkilerinin ürünü olarak karşılarına çı-
karılan çocuklarının sorumluluğunu al-
mak istemeyen sorumsuz babalarla ben-
zer bir ahlaki sorunu yansıtmış oluyor.

Avrupa'da yaygınlaşan ırkçılık, İsla-
mofobi ve yabancı düşmanlığı, göçmenler
için şartları zorlaştıracak düzenlemeleri
de beraberinde getiriyor. Siyasi yelpa-
zenin sağına ve soluna sirayet eden ay-
rımcı önyargı, mevzuata ve uygulamaya
yansıyor. Bu durum vatandaşlık için ge-
reken sürenin uzatılmasından güvenli
olmayan ülkelere sınır dışı etme karar-
larına, gündelik hayattaki dışlamadan
işe alımlardaki ayrımcılığa kadar hayatın
birçok alanında hissedilen bir sorunu
teşkil ediyor.

Öte yandan, hayatın başka gerçekleri
de var. Bu gerçekler Avrupa'da göçmen
veya mülteci emeğine objektif bir durum
olarak duyulan ihtiyacı gösteriyor. Nüfus
yaşlanıyor, insan ömrü uzuyor ve dola-
yısıyla emeklileri gittikçe uzayan yaşlılık
dönemlerinde finanse edecek, onların
sağlık ve bakım başta olmak üzere tüm
ihtiyaçlarını karşılayacak bir uygulamanın
devam etmesi gerekiyor.

Bu da adı ve statüsü ne olursa olsun
göçmene ve onun emeğine duyulan ih-
tiyacı, sorunun çözümü açısından tek
anlamlı seçenek haline getiriyor. Doğum

oranlarındaki belirgin düşüşü engellemek
ve vatandaşları daha fazla çocuk yap-
maya ikna etmek kolay olmuyor ve
maddi teşvikler ibreyi yukarıya çevirmeye
yetmiyor. Yakın çevreden gelmesi iste-
nenler de göç için istekli olacak ölçüde
ihtiyaç hissetmeyebiliyor.

Bu durumda Doğu'da ve Batı'da ül-
keler ve toplumlar bir tercih yapmak
durumunda kalıyor. Bazı ülkeler milli-
yetçi, ırkçı veya ayrımcı tepkiselliğe
teslim oluyor. Bu tepkisellik seçmenin
tercihini belirlediği ölçüde siyasetçinin
de gözlerini perdeliyor ve kimi zaman
onları ülke çıkarlarını gördükleri halde
farklı politikalar uygulamaya sevk ediyor.
Bazıları ise bu olumsuz küresel gidişata
direnerek kimi zaman siyasette aleyhine
görünmesine rağmen, uzun vadede ül-
kenin ihtiyacı olan önlemleri alıyor. Böy-
lece, bu ülkeler yakın gelecekte sosyal
güvenlik sisteminin dramatik biçimde
yetersizleşmesi anlamına gelecek bir
çöküşün önüne geçmeye çalışıyor.
Merkel nasıl bir 
strateji izlemişti?

Almanya'da Angela Merkel'in yap-
maya çalıştığı buydu. Bu yöndeki poli-
tikaları sadece insan hakları savunucuları
değil, mülteciler için çalışma hakkı ör-
neğinde iktisadi gerekçelerle Almanya
Sanayi ve Ticaret Odası da destekledi.
Bertelsmann Vakfının bir raporunda göç
olmazsa mevcut 46 milyonluk kayıtlı
çalışan sayısı 2040'a kadar 41 milyona
gerileyeceği açıklandı. Rapor, bu düşüşün
telafisi için her yıl 288 bin işgücünün
Almanya'ya gelmesi gerektiğini söylüyor.
Bu anlamda göçmenler dünyanın her
yanında, sanıldığının aksine yük olmuyor,
yük alıyor.

Doç. Dr. Faik Tanrıkulu, göç yoluyla
denge sağlanmadığında yaşlı nüfusun

çoğunlukta olacağını ve sosyal güvenlik
sisteminin işleyişinin istenen düzeyde
devam edemeyeceğini tespit etti. Tanrı-
kulu bu durumun ekonominin büyü-
mesine, eğitim ve teknolojide gelişmeye
mani olacağını ve üretim hacminin düş-
mesiyle kalkınmayı olumsuz etkileye-
ceğini vurguluyor. Ekonomi uzmanı Prof.
Martin Werding ise yıllık göç 200 bin
kişi arttığında bunun kamu finansman
açığını yüzde 2,5 oranında azalttığına
işaret ediyor.

Almanya için geçerli olan Avrupa
için de geçerli. Ancak "Yaşlı Avrupa sı-
ğınmacıların potansiyelini gözardı ediyor"
başlıklı analizin [1] de gösterdiği gibi
Slovenya ve Macaristan gibi bazı Avrupa
ülkeleri "dini ve kültürel" nedenlerle
daha açık sözlü bir ifadeyle söylemek
gerekirse etnosentrik önyargıları yüzün-
den aslında kendilerini geliştirecek bir
potansiyelden mahrum ediyor.

Bu döngü gelişen ekonomisiyle Tür-
kiye'nin de bir ihtiyacı. Türkiye'de sosyal
medyada ayrımcı ve ırkçı dalga etkili
olsa da sanayide ve tarımda bir personel
açığından söz ediliyor. Somut pratikte
göçmenlerin çalışma hakkına sınırlı eri-
şimi bu potansiyelden yararlanmayı güç-
leştiriyor. Bu sebeple, "eleman aranıyor"
başlıklı ilanlarla veya iş garantili kurslarla
bu açık kapatılmaya çalışılıyor. Uluslar-
arası Teknolojik Ekonomik ve Sosyal
Araştırmalar Vakfı'nın (UTESAV) göç
raporunda [2] da vurgulandığı gibi "dö-
küm ocağının başında çalışacak" vatandaş
bulmak kolay olmuyor.
Bottaki çocuğu
görebilmek

Gerçekten de hiç kimse en kıymetli
varlığını, ailesini ve çocuklarını her an
batabilecek botlara bindirmez. Bütün
mesele, yaşadığımız dünyaya rakamların

ötesindeki batmakta olan bir bottaki
insanı da görebilecek bir perspektiften
bakabilmektir. Ancak durum sadece
bundan da ibaret değil. Herkesi ahlaki
argümanlarla ikna etmenin mümkün
olmadığı bir dünyada, insanlara mülteci
meselesinde zannedildiği gibi ahlak ile
fayda arasında bir tercih yapmak zorunda
olmadığını görebilecekleri bir perspektifi
de sunabilmek gerek. Sadece ahlaki se-
beple değil ekonomik sebepler ve ge-
reklilikler temelinde de bunu ortaya
koyabilmek gerek. Siyasi karar vericileri
bu yönde doğru adımlar atabilmeleri
için yalan yanlış bilgilerle mücadeleye
yönlendirmek gerek.

Dünyada nüfus artışının kritik sınırın
altına düştüğü bir zamanda, günümüz
toplumlarında ekonomi ve sosyal gü-
venlik çarkını çevirebilmek için duyulan
ihtiyacı göstermek, konunun somut pra-
tik boyutlarıyla da tartışılmasını sağlamak
göçmeni ve yerleşik toplumdan bireyleri
fayda temelinde buluşturmaya katkı
sağlayabilir.

Adaletsiz bir dünyadan şikayet et-
mekle kalmayıp onu değiştirmenin de
mümkün olduğuna inandığımızda ve
daha insani bir küresel düzeni inşa
etmek için irade ortaya koyduğumuzda
mülteciliğe ihtiyaç duyulmayan yeni bir
insanlık durumu ortaya çıkabilir. Yani
kısacası, gelecek kuşakların bugünlere
ve bizlere "tarih öncesi" gibi adlandır-
malarla bakabilecekleri bir durum oluş-
turabiliriz.

[1] https://www.aa.com.tr/tr/ana-
liz-haber/yasli-avrupa-siginmacilarin-
potansiyelini-gozardi-ediyor/575437

[2] https://www.musiad.org.tr/up-
loads/press-462/utesav-goc_raporu.pdf

[Prof. Dr. Bekir Berat Özipek İs-
tanbul Medipol Üniversitesi Öğretim
Üyesidir.]
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Rakamların ve grafiklerin ötesine bakmak:
Mülteciyi değil sistemi sorgulamak
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ran Dışişleri Bakanı
Abbas Arakçi, İstan-
bul’da katıldığı İs-

lam İşbirliği Teşkilatı Dışişleri Ba-
kanları Toplantısı’nda (İSEDAK)
kameraların karşısına geçti.
ABD’nin İran’a yönelik saldırısını
değerlendiren Arakçi, "Dün aniden
bir saldırı ile karşı karşıya kaldı.
ABD nükleer tesislerimize saldırdı.
İran İslam Cumhuriyeti en güçlü
şekilde ABD’nin bu saldırısını kı-
namaktadır. Bu son derece acı
ve daha önce hiç görülmeyen bir
ihlaldir. Birleşmiş Milletler şartı,
uluslararası hukuk ve temel ilke-
leri ihlal edilmiştir. ABD bunun
tehlikeli sonuçlarından tek başına
sorumludur. Bir ülkenin toprak
bütünlüğüne, ulusal egemenliğine
yapılan bu saldırı, soykırım uy-
gulayan rejim ile gerçekleştiril-
miştir. Bu bir kez daha ABD tara-
fının İran’ın barışçıl halkına duy-
duğu düşmanca fikirleri ortaya
koymuştur. İran İslam Cumhuri-
yeti İran’ın topraklarını, egemen-
liğini, halkını korumaya devam
edecektir. Her türlü araçlar kul-
lanarak bunu savunmaya devam
edeceğiz. Sadece ABD saldırgan-
lığına karşı değil, aynı zamanda
İsrail rejiminin yasa tanımayan
saldırılarına karşı da koruyacağız.
Rusya Federasyonu Başkanı,
ABD’nin bu saldırıya dahlini kı-
namıştır. Barışçıl nükleer tesislere

yapılan saldırılar sadece BM şar-
tının ihlali değil, 2’nci madde
1’inci paragraf çerçevesinde ‘Bir
ülkenin toprak bütünlüğüne karşı
güç kullanımı’ maddesini ihlal
etmektedir. ABD’nin daimi üye
olduğu Güvenlik Konseyi’nin bu
konundaki ihlali ne kadar va-
himdir bunu kelimeler ifade ede-
mez" şeklinde konuştu.

Birleşmiş Milletler (BM), Ulus-
lararası Atom Enerjisi Ajansı ve
diğer uluslararası kurumları gö-
reve çağıran Arakçi, "Bu tür bir
saldırganlık karşısında sessiz kal-
mak, dünyayı daha önce hiç gör-
mediğimiz bir tehlike ve kaos se-
viyesine getirecektir. BM Güvenlik
Konseyi’nin ABD’nin saldırgan tu-
tumunu kınaması gerekmektedir.
Washington idaresini bu ihlal ile
ilgili sorumlu tutması gerekmek-
tedir. Buradan Uuslararası Atom

Enerjisi Ajansının ve direktörünün
sorumluluğu bu savaşı destekle-
yen taraflarla ilgili sunduğumuz
kanıtları incelemesi gerekmekte-
dir. Şimdi bu kanıtlar çok daha
vahim hale geldi. Biz Uluslararası
Atom Enerjisi Ajansı Yönetim Ku-
rulunun acilen toplanması ve hu-
kuki sorumluluğunu yerine geti-
rerek ABD’nin tehlikeli saldırısı
ile ilgili değerlendirme yapmasını
talep etmekteyiz. Ülkemizdeki
bütün çalışmalar uluslararası atom
enerjisi ajansının kontrolü çerçe-
vesinde gerçekleşmiştir. Dünya
şunu unutmamalı bir diplomatik
sonuç ortaya çıkarmak için çözüm
sürecindeyken diplomasiye ihanet
eden ABD tarafıdır. Siyonist rejimi
destekleyerek bu yasa dışı savaşı
desteklemektedirler. Bu tür kötü
tutumlar yetmemiş olacak ki ABD
şimdi çok daha tehlikeli bir askeri

operasyona girişti. İran halkına
karşı bir operasyon gerçekleştiri-
yor. Bunu yaparken ABD idaresi-
nin bu anlamda sonuçlardan tek
ve tam kapsamlı sorumlu oldu-
ğunu ifade etmek istiyorum.
İran’ın BM şartı çerçevesinde ken-
disini koruma hakkı vardır. İran
bu çerçevede güvenliğini korumak
için her türlü tedbiri alacaktır"
diye konuştu

Gazetecilerin sorularını yanıt-
lana Arakçi, nükleer tesisteki ha-
sarın büyüklüğü ile ilgili kesin
bir bilgi olmadığını belirterek,
"Ne kadar bir hasar verildiğinin
önemi de yok. Bir nükleer tesise
saldırmak kendi içinde zaten af-
fedilemez bir uluslararası hukuk
ihlali. Bunun mutlaka kınanması
gerekiyor. Dün ifade ettiğim gibi
bir dizi bölge dışişleri bakanı
mevkidaşlarımla görüşmelerim
oldu. Hepsi son derece endişe-
liydiler. İsrail’in saldırgan tutuma
bir son vermek için desteklerini
ifade ettiler. ABD muhtemel sal-
dırısı da konuşulan konular ara-
sındaydı. Dün hepimiz İsrail’in
saldırgan tutumunu nasıl dur-
durmamız gerektiğini konuşu-
yorduk. Tabii ki diplomasi kapısı
her zaman açık tutulmalı ancak
şu anda durum bu değil. Ülkemiz
bir saldırı altında ve bizim buna
kendi meşru müdafaa hakkımız
çerçevesinde cevap vermemiz ge-

rekiyor. Biz bunu ihtiyaç duydu-
ğumuz oranda yapmaya devam
edeceğiz" ifadelerini kullandı.

İran’a "Diplomasiye geri dön"
çağrısı yapmanın bir anlamı ol-
madığını söyleyen Arakçi, "Biz
zaten diplomatik sürecin orta-
sındaydık. İsrail bu süreci bir
bomba attığında ABD ile müza-
kereleri sürdürüyorduk. Yine Av-
rupalılarla da müzakereler sür-
dürüyorduk. İki gün önce Ce-
nevre’de görüşmeler gerçekleş-
tirdik. Şimdi Amerikalılar bu sü-
reci bombalıyor. Yani diplomatik
sürecin içindeydik ancak biz askeri
olarak saldırıya uğradık. İran değil
Amerika gerçekleştirdi bu saldırıyı.
Diplomasiye ihanet eden Amerika
oldu. Bizimle müzakere sürdü-
rürken bu müzakerenin ortasında
İsaril’e bir yeşil ışık yaktılar ve
İran’ın nükleer tesislerine saldır-
masını istediler. Bence burada dip-
lomasi taraftarı olmadıklarını ka-
nıtladılar. Sadece tehdit ve güç
dilinden anladıklarını gösterdiler.
ABD birleşmiş milletler şartına
hiçbir saygı duymadığını, uluslar-
arası hukuka saygı duymadığını
göstermiş oldu. Şu ana kadar ihlal
etmedikleri hiçbir kırmızı çizgi
yok. En tehlikelisi ise dün akşam
gerçekleşmiş oldu. Ben artık dip-
lomasi için geriye ne kadar alan
kaldı bilmiyorum" açıklamalarında
bulundu. lİSTANBUL-AA

İ

MHP, "Asırlık Birlik, Sonsuz Kar-
deşlik" temasıyla 81 ili kapsayacak
"Terörsüz Türkiye İçin Milli Birlik
ve Dayanışma Buluşmaları" dü-
zenleyecek. MHP Medya, İletişim
ve Dijital Mecralar Başkanlığından
yapılan açıklamada, parti olarak
toplumsal uzlaşı ve milli birlikle
kalıcı barış, huzur ve refahın he-
deflendiği bildirildi. Açıklamada,
"Terörsüz Türkiye" hedefinin top-
lumun tüm fertlerinin sürece sahip
çıkmasıyla, devlet-millet dayanış-
masıyla gerçekleştirileceği, insan
hak ve hürriyetlerinin güçlendiği,
daha demokratik ve daha müref-
feh Türkiye'nin olacağı vurgulandı.
Bu kapsamda MHP'nin taşıdığı
milli sorumluluğun ve yapıcı si-
yaset anlayışının gereği olarak
"Asırlık Birlik, Sonsuz Kardeşlik"
temasıyla 9 bölgede 81 ili kapsa-
yacak şekilde "Terörsüz Türkiye
İçin Milli Birlik ve Dayanışma Bu-
luşmaları"nın düzenleneceği be-
lirtilerek, şunlar kaydedildi: "Milli
birlik ve kardeşlik ruhunu pekiş-
tirmek amacıyla gerçekleştirece-
ğimiz buluşmalarla 'Terörsüz Tür-
kiye' girişim ve gelişmeleri kap-
samında vatandaşlarımızı doğru

bilgilerle aydınlatmak, özellikle
sosyal medya aracılığıyla dolaşıma
sokulan yalan haberleri ve de-
zenformasyonu gidermek, parti
politikalarımızı, toplumun her ke-
simini kucaklayan siyaset anlayı-
şımızı geniş kitlelere ulaştırmak,
vatandaşlarımızın beklentilerini
kayda geçirmek, iç ve dış siyasi,
sosyal ve ekonomik gelişmeleri
değerlendirmek, yerel düzeyde
vatandaş, sivil toplum ve kamu
arasında güven köprüsü kurmak,
'Terörsüz Türkiye' hedefinin ger-
çekleştirilmesi için güçlü bir top-
lumsal mutabakat oluşturmak,
toplumsal kucaklaşmayla birlikte
bin yıllık kardeşliğimizi pekiştir-
mek ve milli ülküler etrafında ke-
netlenmek amaçlanmaktadır."

Açıklamada, MHP Divan, MYK
ve MDK üyeleri, milletvekilleri ile
il ve ilçe teşkilatlarının görev ala-
cağı toplantılara ticaret, sanayi,
ziraat, esnaf ve sanatkar odaları,
meslek birlikleri, sendikalar, sivil
toplum kuruluşları, dernekler, va-
kıflar, şehit ve gazi dernekleri,
yerel yöneticiler, muhtarlar ile
tüm vatandaşların davet edileceği
bildirildi. lANKARA-AA
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Siyasiler, ABD'nin İran'daki
nükleer tesislere yönelik hava
saldırısına ilişkin değerlendir-
melerde bulundu. Cumhur-
başkanı Yardımcısı Yılmaz:
"(ABD'nin İran'a saldırısı) Böl-
gemiz ve insanlık, daha fazla
çatışmaya değil, daha etkili ve
güven veren bir diplomasiye
ihtiyaç duymaktadır."  dedi.
AK Parti Sözcüsü Çelik: (İsra-
il-İran) Cumhurbaşkanımızın
müzakere masasına dönülmesi
çağrısı yegane çözüm yoludur

AK Parti Genel Başkan Yar-
dımcısı ve Parti Sözcüsü Ömer
Çelik, sosyal medya hesabından
yaptığı açıklamada, İsrail'in
tüm bölgeyi ateşe atmaya ça-
lışan saldırganlığının herkes
için tehdit olmaya devam etti-
ğini vurguladı. İsrail'in İran'a
saldırısı sonrası, Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan'ın
kapsamlı diplomatik temaslarla
bölge ve dünya liderleriyle gör-
üştüğünü anımsatan Çelik, şun-
ları kaydetti: "Bu çerçevede
müzakere masasının yegane
çözüm zemini olduğunu en
güçlü şekilde vurguladı. Cum-
hurbaşkanımız Türkiye'nin, ba-
rış diplomasisi için her türlü
kolaylaştırıcı katkıyı yapmaya
ve ev sahipliğine hazır oldu-
ğunu ifade etti. ABD tarafından
İran'ın nükleer tesislerine ya-
pılan saldırıyla beraber bölge-
mizde çatışmaların daha da
yayılması tehlikesi ortaya çıktı.
Çatışmaların daha da yayılması
en kötü senaryoları tetikleyebilir.

Cumhurbaşkanımızın müzakere
masasına dönülmesi çağrısı ve
Türkiye'nin bu temelde çizdiği
çerçeve yegane çözüm yoludur.
Cumhurbaşkanımızın olayların
başından beri değerlendirmeleri
haklı çıkmıştır. Bu aşamadan
itibaren müzakere masası esas
olmalıdır."
AK Parti Genel
Başkanvekili
Ala'dan açıklama

AK Parti Genel Başkanvekili
Efkan Ala da sosyal medya
hesabından yaptığı paylaşımda,
ABD'nin İran'daki nükleer te-
sislere yönelik hava saldırısına
ilişkin değerlendirmelerde bu-

lundu. "ABD'nin İran'a yönelik
nükleer tesisleri hedef alması,
Orta Doğu'daki mevcut ger-
ginlikleri daha da derinleşti-
rerek, bölgesel çatışmaların
genişlemesi riskini artırmak-
tadır." ifadesini kullanan Ala,
şunları kaydetti: "Bu tehlikeli
süreçten kaçınmanın en etkili
yolu, diyalog ve diplomasi yo-
luyla çözüm üretmekten geç-
mektedir. Bölgesel gerginlik-
lerin daha da yayılması, daha
büyük bir felakete yol açabilir.
Böylece süreç, gerginliğin ta-
raflarını da olumsuz yönde et-
kileyecek ve bölge halkların
yanında tüm dünya için ciddi
ve uzun süreli gerginliklere

yol açacak sonuçlar doğurabilir.
Bu bağlamda, bölgedeki tüm
aktörlerin uluslararası hukuka
dayalı bir çözüm için masaya
dönmesi büyük bir önem taşı-
maktadır. Diplomatik çabaların
ön planda tutulması gerek-
mektedir. Tarafların, müzake-
relere açık olmaları ve çatış-
maların çözümü için ortak bir
zemin aramaları, bölgesel ve
küresel barış için de en sağlıklı
yol olacaktır. Sonuç olarak, hiç-
bir tarafın kazançlı çıkamaya-
cağı bir savaş yerine, diplomasi
yoluyla sorunlara daha kalıcı
ve sürdürülebilir bir çözüm bu-
lunması en doğru seçenek ola-
caktır." lANKARA-AA

Eskişehir’de, AK Parti Eskişehir İl Baş-
kanlığı tarafından kurulan standa, kimliği
belirsiz bir kişi tarafından saldırıda bu-
lunuldu. Saldırıyla alakalı polis inceleme
başlattı. Tepebaşı ilçesi Üniversite Caddesi
üzerinde bulunan bir AVM önüne AK
Parti Eskişehir İl Başkanlığı tarafından
üye çalışması programı kapsamında üye
kayıt ve bilgilendirme standı açılmıştı.
Açılan standa bugün sabah erken saat-
lerinde kimliği belirlenemeyen bir şahıs
tarafında saldırı düzenlendi. Saldırganın
stanttaki pankartları indirdiği ve plastik
sandalyeyi kırdığı öğrenildi. Konuyla
ilgili AK Parti Eskişehir Tepebaşı İlçe
Başkanı Muhammed Ali Kaya, polise
suç duyurusunda bulundu. Polis olayla
ilgili inceleme başlattı. Konuyla alakalı
saldırının gerçekleştiği noktada basın
açıklaması düzenleyen AK Parti Eskişehir
Tepebaşı İlçe Başkanı Muhammed Ali
Kaya şöyle konuştu; "Bugün hüzünlü
bir sabaha uyandık. Maalesef Espark
önünde bulunan "AK Parti Seninle Es-
kişehir" üye çadırımıza yapılan saldırıyı
kınamak için buradayız. Bu saldırıyı şid-
detle kınıyoruz. Bu çadırda hem üye
çalışmaları yapıyor hem de Eskişehirli
hemşehrilerimize AK Parti’nin şehrimize
sunduğu hizmetleri ve faaliyetleri anla-
tıyorduk. Broşürler dağıtarak bilgilen-
dirme yapıyorduk. Ne yazık ki çadırımıza
yapılan bu saldırı, hizmeti düşünemeyen,
hizmeti hazmedemeyen, bağnaz ve çağ
dışı bir zihniyetin ürünü. Bununla ilgili
az önce karakola şikâyetimizi yaptık. İl
Başkanımız da konuyla ilgili bir açıklama
yaptı. Sizin de açıklamalarınız mevcut.
Dediğimiz gibi, bu işin takipçisi olacağız.
Saldırıyı gerçekleştiren kişi ya da kişiler
emniyet mensuplarımız tarafından bu-
lunduktan sonra detaylı bir açıklama
yapacağız. Tekrar söylüyorum, biz siya-
setin şiddet yoluyla değil, iletişimle ya-
pılmasını savunan bir partiyiz. Ne olursa
olsun, bu tür saldırılar bizi yıldıramaya-
cak. AK Parti’nin Eskişehir’e ve Türkiye’ye
sunduğu hizmetleri anlatmaya devam
edeceğiz. Bakın, burada TOGG’un resmi
var, Eskişehir Stadyumu’nun resmi var.
Paylaşımlarımızda ve hizmetlerimizde
bunları görüyoruz. Bu zihniyet, bizim
ürettiğimiz İHA’lara, SİHA’lara, Kaan’a
da karşı olan bir zihniyet. Allah korusun,
bir savaş çıksa, bu zihniyet yüzünden
belki içeriden yıkılırız. Vatandaşlarımızın
bu zihniyete prim vermemesini, bu an-
layışta olmamalarını buradan özellikle
iletiyoruz." lESKİŞEHİR-AA

Eskişehir’de AK Parti
standına saldırı

MHP, “Terörsüz Türkiye İçin Milli Birlik ve
Dayanışma Buluşmaları” gerçekleştirecek
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İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
trafik ekiplerince 1 Ocak-19
Haziran tarihlerinde helikop-
ter ve dron ile yapılan dene-
timlerde 85 bin 842 sürücüye
işlem uygulandığını bildirdi.
Bakan Yerlikaya, sosyal med-
ya hesabından yaptığı pay-
laşımda, emniyet ve jandar-
ma trafik ekiplerince gerçek-
leştirilen denetimlere ilişkin
açıklamada bulundu. Şehir
içi ve şehirler arası kara yol-
larında trafik ihlallerini ön-
lemek amacıyla yoğunluğun
ve kaza riskinin arttığı yol

güzergahlarında helikopter
ve dron gibi hava taşıtlarının
denetimlerde etkin şekilde
kullanıldığına işaret eden Yer-

likaya, "1 Ocak-19 Haziran
2025 tarihlerinde trafik ekip-
lerimizce, helikopter ve dron
ile havadan yapılan trafik

denetimlerimizde 85 bin 842
araca/sürücüye işlem yapıldı."
bilgisini paylaştı. Bakan Yer-
likaya, 12-19 Haziran tarih-
lerinde 3 milyon 583 bin 555
aracın denetlendiğini belir-
terek, şunları kaydetti: "Işıklı
ya da sesli uyarı işareti bu-
lunan cihazları (çakar) mev-
zuatta izin verilmeyen araç-
lara takarak kullanan 23 sü-
rücüye işlem yapıldı. Hız ih-
lalinde bulunan 99 bin 132,
periyodik muayenesi yaptı-
rılmamış 30 bin 87, emniyet
kemeri kullanmayan 25 bin

270, sürücü belgesiz araç
kullanan 16 bin 499 ve zo-
runlu mali sorumluluk sigor-
tası bulunmayan 7 bin 961
olmak üzere diğer işlemlerle
birlikte toplam 468 bin 539
araca/sürücüye işlem yapıldı.
Trafikte güvenliği sağlamak
için hem polis ve jandarma
ekiplerimizle hem de havadan
helikopter ve dron sistemle-
rimizle denetimlerimize ara-
lıksız devam ediyoruz. Yolcu-
luklar sizleri sevdiklerinize ka-
vuşturmak için vardır, ayırmak
için değil." AlNKARA-AA

Siyasilerden ABD’nin İran’daki nükleer tesislere
yönelik hava saldırısına ilişkin tepkiler

İran Dışişleri Bakanı Abbas Arakçi "ABD diplomasiye ihanet eden taraftır. ABD İran halkına karşı bir operasyon ger-
çekleştiriyor. ABD, bunun sonuçlarından sorumludur. İran güvenliğini korumak için her türlü tedbiri alacaktır" dedi.

Arakçi: “ABD diplomasiye ihanet eden taraftır”

Yılbaşından itibaren havadan denetimlerde 85 bin 842 sürücüye işlem yapıldı
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Emtia piyasalarında, jeopolitik risklerin
gölgesinde makroekonomik veriler izlendi

laştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, 5G ihale-

sini ağustosta yapmayı düşün-
düklerini belirterek, "2026 yılı
içerisinde ilk sinyali alırız ve ilk
etapta bütün ülkenin kapsan-
masından ziyade belki yoğun
illerin kapsanması ve 4,5G'de
olduğu gibi peyderpey bir prog-
ram dahilinde süreci yürütürüz
diye düşünüyorum." dedi. Ura-
loğlu, 27-29 Haziran'da Ulaş-
tırma ve Altyapı Bakanlığının
ev sahipliğinde gerçekleştirilecek
olan ve açılışının Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan tarafından
yapılması beklenen "Küresel
Ulaştırma Koridorları Forumu"na
ilişkin basın toplantısında ga-
zetecilerin sorularını yanıtladı.
İsrail ile İran arasındaki çatışma
ve savaş ortamının Kalkınma
Yolu Koridoru gibi projeleri aka-
mete uğratıp uğratmayacağının
sorulması üzerine Uraloğlu, bu
şekildeki çatışmaların bu proje-
lerle ilgili bazı soru işaretlerini
beraberinde getirdiğine işaret
etti. Hürmüz Boğazı'nın dünya
petrol ihtiyacının yüzde 30'unun
geçtiği deniz ulaşım yolu oldu-
ğunu dile getiren Uraloğlu, şun-
ları kaydetti: "Belli dönemlerde
elbette sıkıntılar olabilir ama bi-
zim gayretimiz bunların hiç ol-
maması yönünde ama bunun
ilanihaye devam etmesini de
öngörmüyoruz. Zaten böyle bir
sıkıntıyı dünyanın sürdürebilme
şansı yok. Dolayısıyla bu projede
hani bu tür çatışmalar ya da
gerginlikler başlamasını belki
biraz erteletebilir. Belki oraya
sağlanacak finansmanla ilgili bi-

raz daha yoğunlaşmayı gerek-
tirebilir ama Kalkınma Yolu'nu
bugün ya da istediğimiz zaman
diliminde olmasa bile mutlaka
hayata geçireceğiz. Şimdi bugün
İran'ın İsrail'le bir çatışma du-
rumu var, savaşta diyebiliriz.
Aldığımız resmi olmayan bilgi-
lere göre İran resmen savaş da
ilan etti diye bilgiler alıyoruz
ama fiili bir savaş halidir, ismini
her ne dersek diyelim. Bakın
orada İran'ın füze kapasitesinin
ne olduğu, üretim kapasitesinin
ne olduğu konuşuluyor. Bir ta-
raftan da bazı ülkelerin İran'ı
desteklediği, hava koridorlarını
kullandığı... Bunlar, tabii doğ-
rulanmış bilgiler değil. Onu özel-
likle söylemek isterim ama doğru
olduğunu da kabul edebiliriz."

Kriz zamanlarında ulaştırma
koridorlarının normaldekinden
daha kıymetli olduğuna dikkati
çeken Uraloğlu, "Dolayısıyla bu
koridorların ya da bunları kul-
lanacak ülkelerin hedef alınması
da çok mümkün. Bir ülkeyle

gerilim varsa, çatışma savaş
varsa ilk önce onun lojistiğinin
kesilmesine gayret ediliyor çünkü
şu anda dünya ne savunma sa-
nayisi anlamında ne de diğer
hiçbir alanda kendine yetmiyor
ama mesela gıda anlamında
Türkiye'nin kendine yettiğini
söyleyebilirim ama birçok ülkede
yetmiyor. Dolayısıyla bunların
hedef alınması, projelerin ge-
ciktirilmeye gayret edilmesi, ya-
pılmamasının sağlanması gay-
retleri beklenen gayretlerdir,
beklenen düşüncelerdir ama biz
de buna göre kendi gardımızı
alıyoruz." şeklinde konuştu.

Bakan Abdulkadir Uraloğlu,
Kalkınma Koridoru'nda gelinen
noktanın, finansman modelinin
ve bu anlamdaki ilerlemelerin
sorulması üzerine, "Kalkınma
Koridoru Projesi aşağı yukarı
bitti diyebilirim, yüzde 95'ler
seviyesinde. Sadece bizim sınıra
yakın bölgede biraz detay çalış-
malar yapılıyor. Oranın kendi
hassasiyetleri var, ondan dolayı.

Bugün hani proje olarak işin
başlama imkanını yakaladığımızı
söyleyebilirim." ifadelerini kul-
landı. Finansman modeli olarak
çok fazla alternatifin konuşul-
duğunu, konuşulmaya da devam
edildiğini dile getiren Uraloğlu,
Irak'ın ham petrol karşılığı yap-
tırması, uluslararası finansman
bulunması gibi çok sayıda seçe-
neğin bugüne dek konuşuldu-
ğunu anlattı. Bakan Uraloğlu,
"Orada 4'lü bir mutabakat var
ama ilk etapta yapımı anlamında
Irak ve Türkiye olarak bir şirket
kurup bu şirketin üzerinden ya-
pım çalışmalarının yürütülebi-
lirliği noktasında bir aşama ka-
tettiğimizi söyleyebilirim. Fi-
nansman noktasında da dört
ülkenin girişimiyle beraber belki
bir fon aracılığıyla ya da bir fon
kurulmasıyla da belki bu yapı-
labilir. Hani bu sene birazcık
bunun üzerinde yoğunlaşarak
önümüzdeki sene yapımına baş-
layabiliriz diye düşünüyorum."
değerlendirmesinde bulundu.
"Orta Koridor konusunda geçen
ay Çin'deydik, Çin Ulaştırma
Bakanı ile en son konuştuk." di-
yen Bakan Uraloğlu, şu anda
gerek Çin'den çıkıp Avrupa'ya
giden gerek Kuzey Koridor, ge-
rekse de Orta Koridor'da Çin'in
çok ciddi sübvansiyonunun ol-
duğunu söyleyebileceğini ifade
etti. Uraloğlu, "Türkiye geçişli
Orta Koridor'a ilişkin net olarak
da şunu söylediler: Türkiye'nin
geçirebileceği kadar treni biz
Türkiye üzerinden Avrupa'ya
ulaştırmaya hazırız yani net ola-
rak bunu söylediler. Biz de bu
anlamda gerek özel sektör ge-

rekse de Devlet Demiryolları Ta-
şımacılık aracılığıyla bu süreci
yakından takip ediyoruz ve bunu
geliştirmiş olacağız." ifadelerini
kullandı.

Bakan Uraloğlu, 5G ihalesinin
takviminin sorulması üzerine şu
bilgileri verdi: "5G ile ilgili biz
operatörlerimizle gerek tek tek
gerek topluca da defaatle ko-
nuştuk. Sanayi ve Teknoloji Ba-
kanlığımızla, Hazine ve Maliye
Bakanlığımızla, Cumhurbaşkanı
Yardımcımızın koordinasyonun-
da çoklu toplantılar da yaptık.
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı ola-
rak benim beklentim elbette
daha çok yatırımdır, çok net
yani kamuya daha fazla para
alma yerine daha iyi bir altyapı
iletişim altyapısı, 5G imkanı sun-
maktır. Bir aksilik olmazsa ağus-
tos ayı içerisinde bunun ihalesini
yapalım diye düşünüyoruz, 2026
yılı içerisinde ilk sinyali alırız
ve ilk etapta bütün ülkenin kap-
sanmasından ziyade belki yoğun
illerin kapsanması ve 4,5G'de
olduğu gibi peyderpey bir prog-
ram dahilinde süreci yürütürüz
diye düşünüyorum."

Yatırımlarda kara yollarına
çok ciddi para harcadıklarını
anlatan Uraloğlu, demir yolla-
rının biraz daha arkadan gel-
diğini, bundan sonra demir
yolları için hiçbir şey esirge-
meden yollarına devam ede-
ceklerini söyledi. Uraloğlu, "Tür-
kiye'deki demir yolu hedefleri-
mizi gerçekleştirdiğimizde 48
saatte bütün ülkeyi dolaşmış
olacağız. Hedefimiz de 28 bin
500 kilometre demir yoludur."
dedi.  lİSTANBUL-AA

Türkiye genelinde yapılacak tarım
sayım seferberliğinin temmuz ayında
başlaması planlanırken, bu kapsamda
tarımsal işletme tasarrufundaki par-
seller, hayvancılık, tarımsal alet ve
makine başlıklarındaki veriler topla-
nacak. Sayım, Tarım ve Orman Ba-
kanlığı ile TÜİK iş birliğinde, iki aşa-
mada yapılacak. Planlanan tarım sa-
yımının ilk bölümü kapsamında, Ba-
kanlık tarafından mevcut kayıtlarda
yer almayan tarım arazilerinin tespit
ve kayıt altına alınması işlemleri
büyük oranda tamamlanırken, ikinci
aşamada ise ilk bölümde tespiti ya-
pılan tarımsal işletmeler ve tarımsal
alanlar çerçeve olarak kullanılacak.
Söz konusu aşamalara ilişkin detaylı
veriler, "tamsayım" yöntemiyle der-
lenecek. İdari kayıtlarla birleştirilerek
yapılacak sayımda, tarımsal işletmeler
randevu usulü ile sayım bürolarına
davet edilecek. Yüz yüze görüşme
yöntemi ile verinin derlenmesi ana
yöntem olacak. Bu yöntem, anket
yapılacak kitlenin büyüklüğü, ikamet
ve tarımsal faaliyet yerlerinin farklı
olması, kırsal nüfustaki azalma gibi
hususlar dikkate alınarak, uluslararası
standartlar, Akademik Danışma Ku-
rulu, Tarım ve Orman Bakanlığı ve
diğer ilgili kuruluşlarla yapılan isti-
şareler sonucunda belirlendi. Tarımsal
işletmeler tarafından beyan edilen
bilgilerin idari kayıtlardaki veriler ile
tutarlılığı anlık kontrol edilecek. İs-
teyen tarımsal işletmeler, e-devlet
kimlik doğrulama yoluyla kendi an-
ketlerini sayım bürolarına gelmeden
internet sitesi üzerinden de doldu-
rabilecek. İl ve ilçelerde mülki amir-
lerin başkanlığında, kurulum süreci
devam eden "İl ve İlçe Sayım Komi-
teleri", sayım sürecinin koordinas-
yonunu sağlayacak. Sayım Komite-
lerine bağlı çalışmak için tüm ilçelerde
ve büyükşehir statüsünde olmayan
51 ilin merkez ilçelerinde olmak
üzere, 973 sayım bürosu kurulacak.
Sayım bürolarında, bir kısmı Tarım
ve Orman Bakanlığı personeli olmak
üzere, yaklaşık 3 bin 800 personel
vazife alacak. Tarım sayım seferberliği
süresince ise telefon operatörleri ile
TÜİK merkez ve taşra teşkilatındaki
teknik personeller dahil olmak üzere
toplamda 5 binden fazla personel
görev yapacak. lANKARA-AA

Bendevi Palandöken: Kredi kartı
tahsilat farkı kabul edilemez
Türkiye Esnaf ve Sanatkârları
Konfederasyonu (TESK) Genel
Başkanı Palandöken, "Bu yıl Ni-
san sonu itibariyle trafiğe kayıtlı
araç sayısı 32 milyona yaklaştı.
Bu araçların yaklaşık 10 mil-
yondan fazlasını ise ticari araçlar
oluşturuyor. Ulaşım sektörün-
deki taksi, kamyon, otobüs vb.
gibi ticari araçların ilk bir yıldan
sonra her yıl araçlarını muayene
ettirme yükümlülüğü var. Her
yıl daha da yükselen araç mua-
yenesi hem ulaştırma sektörün-
deki esnafımızı hem de araç
muayenesi gelen tüm vatan-
daşları zorluyor. Bugün bir bak-
kaldan ekmek, beyaz eşyacıdan
buzdolabı veya konfeksiyondan
elbise alındığı zaman kimse ko-
misyon almıyor" dedi. Araç
muayene istasyonlarına araç-
larını muayeneye getiren va-
tandaşlardan kredi kartı ile öde-
melerde ek komisyon alınma-
sının haksızlık olduğunu vur-
gulayan Palandöken, "Bilindiği
üzere araç muayene ücretleri
her yıl yeniden değerlendirme
oranına göre artış gösteriyor.

2025 yılında Otomobil, Minibüs,
Kamyonet, Özel Amaçlı Taşıt,
Arazi Taşıtı, Römork ve Yarı
Römork araçların muayene üc-
retleri 2 bin 620,80 TL, Otobüs,
Kamyon, Çekici ve Tankerlerin
3 bin 543,60 TL, Römorklu,
Römorksuz Traktör, Motosiklet
ve Motorlu Bisikletlerin mua-
yene ücretleri ise bin 334,40
TL oldu. Araç muayene bir gün
geç yaptırınca hemen tüm araç
sahiplerinden yüzde 5 gecikme
bedeli alınıyor. Araçlarını mua-
yeneye getiren vatandaşlarımız
ödemelerini kredi kart ile yap-
tıklarında araç muayene ücre-
tine göre komisyon kesilmesi
adil değil. Farkın vatandaştan
tahsil edilmesi adil bir hizmet
anlayışıyla bağdaşmıyor. Ayrıca
bu ek ücretin muayene rande-
vusu alınırken belirtilmemesi
ve vatandaşın bu durumu öde-
me sırasında öğrenmesi doğru
değil. Vatandaşlarımızın yaşadığı
bu mağduriyet giderilmeli. Alı-
nan ek ücretler geri iade edilmeli
ve denetimler arttırılmalı" şek-
linde konuştu. lANKARA-İHA

Tarım sayım seferberliği
temmuzda başlıyor
Türkiye genelinde
yapılacak tarım sayım 

Kritik madenlerde Çin tahakkümü artarken
gözler Brükse’in yol haritasına çevrildi

Emtia fiyatları, geçen hafta makro-
ekonomik veriler ve jeopolitik risklerin
etkisiyle dalgalı bir seyir izledi. ABD
Merkez Bankası (Fed) Başkanı Jero-
me Powell'ın açıklamaları piyasaların
odağında yer aldı. Fed, politika faizini
beklentilere paralel olarak yüzde
4,25-4,50 aralığında sabit tuttu. Ban-
ka, bu yıl iki faiz indirimi öngörüsünü
korurken, yıl sonu çekirdek PCE en-
flasyon tahminini yüzde 2,8'den 3,1'e
yükseltti, büyüme beklentisini ise
yüzde 1,7'den 1,4'e düşürdü. Jeo-
politik tarafta ise İran-İsrail gerilimi
yakından takip edilirken, Washington
yönetiminin İsrail'in İran'a saldırıla-
rıyla başlayan çatışmalara dahil olma
konusunda çekinceleri olduğuna yö-
nelik haber akışı varlık fiyatlamaları
üzerinde etkili oldu. Analistler, hem
Fed'in temkinli duruşunun hem de
Orta Doğu'daki gerginliğin risk iştahını
sınırlamaya devam ettiğini belirtiyor.
Değerli metaller, Powell'ın açıklama-
ları, Orta Doğu'daki gelişmeler ve
altında görülen kar satışlarının etki-
siyle geçen hafta karışık bir seyir iz-
ledi. Altın fiyatları, Fed’in faizleri
sabit tutarak gelecekte daha yavaş
faiz indirimi sinyali vermesi ve Orta
Doğu'daki gerilime rağmen ABD'nin

ılımlı tutumunun güvenli liman ta-
lebini zayıflatmasıyla değer kaybetti.
Platinin ons fiyatı, uluslararası piya-
salarda Eylül 2014'ten bu yana en
yüksek seviye olan 1.352,08 doları
test ederek yılbaşından bu yana
yüzde 43'ün üzerinde getiri sağla-
dıktan sonra kar satışlarının etkisiyle
haftayı rekor seviyelerin altında ta-
mamladı. Analistler, Çin'in nisan
ayında güçlü platin ithalatı gerçek-
leştirmesinin talebi artırdığını belir-
tirken, fiyatların altına kıyasla düşük
kalmasının da platin fiyatlarındaki
yükselişte etkili olduğunu kaydetti.
Petrol fiyatlarında, ABD'de stokların
beklentinin üzerinde düşmesi, Fed'in
enflasyon tahminini yukarı yönlü
revize etmesi ve Washington'un Orta
Doğu'daki çatışmalara temkinli yak-
laşımı etkili oldu. ABD Enerji Enfor-
masyon İdaresi (EIA), ülkedeki ti-
cari ham petrol stoklarının geçen
hafta yaklaşık 11 milyon 500 bin
varil azalışla 420 milyon 900 bin
varil seviyesine gerilediğini açık-
ladı.  Uzmanlar, ABD'nin petrol
stoklarında kaydedilen bu seviyenin
son 5 yıllık ortalamanın yaklaşık
yüzde 10 altında olduğunu ifade
ediyor. lNEW YORK-AA
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Küresel teknoloji ve savunma
sanayisi için kritik önem taşıyan
nadir toprak elementlerinde
(NTE) Çin'in hakimiyetini sı-
nırlama çabaları hız kazanır-
ken, Avrupa Birliği'nin (AB)
bu alandaki stratejik adımları
yakından izleniyor. Pekin'in ni-
sanda bazı NTE'ler ve bu ele-
mentlerle ilgili mıknatısların
ihracatını askıya alması, özel-
likle Avrupa otomotiv tedarik
zincirinde ciddi aksamalara yol
açtı. Aralarında BMW ve Mer-
cedes-Benz'in de bulunduğu
bazı Avrupalı üreticiler, tedarik
darboğazı nedeniyle aksaklıklar
yaşadı. Bu adımın, ABD Baş-
kanı Donald Trump'ın 2 Ni-
san'da Çin'e yönelik ek gümrük
vergilerini açıklamasına karşılık
atıldığı değerlendirilirken, karar
sonucu otomotivden havacılığa,
yarı iletkenden savunma sa-
nayisine kadar pek çok sektörde
küresel tedarik zinciri riske gir-
di. ABD'nin 11 Haziran'da Pekin
ile NTE temini konusunda ge-
çici uzlaşıya vardığını duyur-
ması, piyasalarda kısa vadeli
rahatlama sağlasa da Batılı ül-
keler açısından Çin'in bu alan-
daki baskın pozisyonu ciddi

bir risk unsuru olarak öne çı-
kıyor. Türkiye Kritik Mineral
İnisiyatifi Kurucusu Sait Uysal,
küresel NTE pazarının yaklaşık
yüzde 90'ını kontrol eden
Çin'in, bu üstünlüğü stratejik
sektörlerdeki gücünü pekiştir-
mek için kullandığını belirterek,
"Bu yeni dönemin en büyük
kaybedeni AB olacak." dedi.
Uysal, Çin'in ihracat kısıtlama-
larının yalnızca ekonomik değil,
jeopolitik etkileri de berabe-
rinde getireceğini vurgulayarak,
"Yeni sanayi devriminde gücün
el değiştirmesi ve Doğu'nun
yükselişi söz konusu. Dünya
ekonomisinde de bir dönü-
şümle karşı karşıya kalacağız.
Hızlı bir entegrasyon ve adap-
tasyon olmazsa Türkiye için
de ciddi riskler kapıda." ifade-
lerini kullandı.  Çin ile ilişkilerin
doğru yönetilmesi gerektiğine
değinen Uysal, "Bu süreç ça-
tışma ve gerilim odaklı yöne-
tilirse dünya ekonomisi açı-
sından sıkıntılı günler bizi bek-
liyor. Her durumda bazı büyük
firmaların rekabetten dolayı
yok olduğunu ve yeni firmala-
rın yükseldiğini göreceğiz."
dedi. lBRÜKSEL-AA

Ticaret Bakanlığı, dahilde
işleme rejimi kapsamında
geçen ay 540 firma için
izin belgesi düzenledi. Ba-
kanlığın mayıs ayına ilişkin
dahilde işleme, yurt içi sa-
tış ve teslim, hariçte işleme

ile firma talebine istinaden
ve resen iptal edilen da-
hilde işleme izin belgeleri
listeleri, Resmi Gazete'de
yayımlandı. Buna göre, ge-
çen ay 540 firmaya dahilde
işleme izin belgesi, 10 fir-

maya yurt içi satış ve teslim
belgesi ile 2 firmaya ha-
riçte işleme izin belgesi
verildi. Firma talebine is-
tinaden 23, resen 6 dahilde
işleme izin belgesi de iptal
edildi. lANKARA-AA

Ticaret Bakanlığı mayısta 540 firmaya dahilde işleme izin belgesi verdi

U

Ulaştırma ve Altyapı Ba-
kanı Abdulkadir Uraloğ-
lu, 5G ihalesini ağustos-
ta yapmayı düşündükle-
rini belirterek, "2026 yılı
içerisinde ilk sinyali alı-
rız diye düşünüyorum."

ifadesini kullandı.

Uraloğlu: 5G’de ilk sinyali
2026 yılı içerisinde alırız
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eşiktaş Kulü-
bü’nde olağanüs-
tü genel kurul

toplantısı, İstanbul Kongre Mer-
kezi Harbiye Oditoryumu’nda
düzenleniyor. Siyah-beyazlı ku-
lübün başkanı Serdal Adalı da
genel kurulda kürsüye gelerek
açıklamalarda bulundu. Başkan
Adalı, Beşiktaş camiasının ye-
niden birlik olması gerektiğini
dile getirerek sözlerine başladı.
Adalı, "Beşiktaş Kulübü tarihi
boyunca birçok zorlu süreçten
geçmiş ve bütün bu zorlukların
ardından bayrağını Türk spo-
runun zirvesine dikmeyi ba-
şarmış, ülkemizin en köklü ve
en büyük spor kulübüdür. Be-
şiktaş’ımız gücünü hep taraf-
tarından ve camiasından al-
mıştır. Her seferinde bir önce-
kinden daha güçlü ayağa kalk-
mıştır. İşte yine böyle bir dö-
nemdeyiz. Bugün içinde bu-
lunduğumuz durum itibarıyla
yeniden birlik olmamız ve ayağa
kalkmamız gereken günlerden
geçiyoruz. Bu salonda yer alan
herkesin, Beşiktaş’ın tarihinde
çok önemli bir yere sahip ola-
cağını ve burada alınacak ka-
rarlar vesilesiyle de ulaşacağımız
büyük başarıların paydaşı, or-
tağı ve hatta mimarı olacağını
bir kez daha belirtmek istiyo-
rum" ifadelerini kullandı.

"Beşiktaş için attığımız her
adımda, yaptığımız her icraatta
ve alacağımız her kararda şef-
faflık bizim için en önemli un-
surdur" diyen Serdal Adalı,
şöyle devam etti: "Hepimizin
bildiği, yaşadığı ve artık belki
de unutmak istediği gibi; camia
olarak maalesef güven orta-
mının, şeffaflığın ve buna bağlı
olarak itibarımızın yara aldığı
günlerden geçtik. Ben bu ne-
denle Beşiktaşlıların endişelerini
anlıyorum, geçmişte yaşanan-
lardan sonra bu endişelere de

hak veriyorum. Artık hepimiz
yoğurdu üfleyerek yiyecek hale
geldik. Maalesef yaşananlar
bizleri bu hale soktu. İşte tam
da bu güven ve itibar kaybını
gördüğümüz için, biz gelece-
ğimizle ilgili önem taşıyan ka-
rarları hep birlikte almak isti-
yoruz. Yönetim kurulu olarak
’Yaptık oldu’ demek yerine, ya-
pacaklarımızın altına Genel
kurul olarak hep birlikte imza
atalım istiyoruz. Bu projeler
ne sadece Serdal Adalı’nın pro-
jeleridir, ne de sadece bu yö-
netim kuruluna ait projelerdir.
Bu projeler Beşiktaş’ımızın,
yani hepimizin projeleridir. Fay-
dası ve katkısı sadece ve sadece
Beşiktaş’ımıza olacak; başarısı
sadece Beşiktaş’ımıza yazıla-
caktır."

Divan kurulu ve denetleme
kurulunun bu süreçte ortak bir
çalışma yürüttüğünü belirten
Adalı, "Hep söylediğim gibi,
camia olmak işte böyle bir şey-
dir. Türkiye’nin en büyük ca-
miası olmak işte böyle sorum-
luluklar gerektirir. Yönetim ku-
rulu, divan kurulu, denetleme
kurulu, komisyonları ve genel
kurul üyeleri hep birlikte çalışır,
müzakere eder ve ortak sev-

damız Beşiktaş için birlikte mü-
cadele eder. Ben bugüne kadar
bizlere görüşlerini ileten, biz-
lerle önerilerini paylaşan tüm
kongre üyelerimize can-ı gö-
nülden teşekkür ediyorum"
cümlelerine yer verdi.

Serdal Adalı, kongrenin ana
başlığının gayrimenkul projesi
olduğunu hatırlatarak, "Bu pro-
je, Beşiktaş’ımızı mali açıdan
bağımsızlığa kavuşturacak en
önemli fırsattır. Gittikçe büyü-
yen ve her geçen gün baş edil-
mesi daha güç hale gelen borç
yükünün kesin çözümüdür. Her
sene transfer bütçelerimizden
devasa bir 50 milyon Euro’nun
faize ödenmesinin sonu ola-
caktır. Her gün ödenen 125
bin Euro faizin bitmesi demek-
tir. Rakiplerimizle olan ekono-
mik farkların kapanmasının
anahtarıdır. Bu da sürdürülebilir
sportif başarıların ve ambargo
koyulan şampiyonlukların ha-
bercisi olacaktır. Kısacası bu
proje Beşiktaş’ın geleceğine ışık
tutacaktır. Bunun için de Diki-
litaş projesi tarihi bir fırsat ola-
rak önümüzde duruyor" şek-
linde konuştu.

Dikilitaş projesi hariç yetki
istenilecek diğer maddelere

ilişkin de açıklamalar yapan
siyah-beyazlı kulübün başkanı,
"Sadece 1 ay önce yüzde 19
artarak, yüzde 70 seviyesine
ulaşan hisse payımızın; 51’in
altına düşmemek kaydıyla kul-
lanılma yetkisini de oylayaca-
ğız. Şu anda planlarımızda
böyle bir çalışma yapmak ol-
mamasına rağmen, bu yetkinin
özellikle yatırımcılarımızı ko-
ruyacak şekilde elimizin altında
bulunması oldukça önemlidir.
Ayrıca bugün sizlerden istedi-
ğimiz diğer yetkilerle de yıl-
lardır çözüme ulaşmamış mev-
zuları teker teker temizleyerek
ilerleme düşüncesindeyiz. Her
yönetimin gündemine gelen,
her zaman bu kürsülerde ko-
nuşulan; fakat bir türlü de içi-
mize sinecek şekilde çözüme
kavuşamamış konularımız var.
Akaretlerdeki BJK Plaza’mız,
Fulya’daki ofis katlarımız ve
yine Fulya’daki Akaryakıt is-
tasyonumuz bizim önemli de-
ğerlerimiz. Ama biz bu 3 ko-
nuyu da yıllardır hep olumsuz
kelimelerle ve hep şikayetvari
ifadelerle anıyoruz. İşte bugün
bizim yapmak istediğimiz, bu
konuların hepsini teker teker
temizleyerek ilerlemek. Hak-

larımızı en iyi şekilde koruyacak
şekilde anlaşmalarımızı yapıp,
günün şartları doğrultusunda
en yüksek gelirleri elde ede-
bilmek ve bu konularda artık
arkaya dönüp bakmamak. Bu
3 taşınmazımızı da davalardan
temizlenmiş ve rayiç değerle-
rine ulaşmış bir şekilde kulü-
bümüze düzenli akar sağlar
hale getirmemiz lazım" diye
konuştu.

Futbol ekonomisinin duru-
mu göz önüne alındığında, Be-
şiktaş’ın mali bağımsızlığını sağ-
layacak kadar geliri sadece fut-
boldan elde edemeyeceklerine
vurgu yapan Başkan Adalı, "Bu
durum sadece bizim için geçerli
değil, ülke futbolunun da en
büyük sorunu. Kendi açımızdan
baktığımızda da artık hatasız
yönetim anlayışları ile de iler-
lesek, sportif açıdan mükemmel
sezonlar da geçirsek içinde bu-
lunduğumuz borç ve faiz yü-
künün üstesinden bu şekilde
gelemeyiz. Dünyanın içinden
geçtiği ekonomik çalkantılar
ve buna bağlı olarak da ülke-
mizde gelişen şartlar nedeniyle,
sportif gelir kalemleri eskiden
olduğu kadar yeterli düzeyde
kaynak sağlamanın çok uza-
ğındalar. Sadece yayın gelirle-
rinin yıllar içinde nereden ne-
reye düştüğüne bakmak bile
bunu net bir şekilde ortaya ko-
yuyor. Sadece 7 yıl önce 500
milyon Dolar olan Süper Lig
yayın gelirleri, bitirdiğimiz se-
zonda 182 milyon Dolara kadar
gerilemiş. Bu demek oluyor ki
lig genelindeki yayın gelirleri
tam tamına yüzde 60’ın üze-
rinde azalmış. Bu nedenle de
başta gayrimenkul projeleri ol-
mak üzere alternatif gelir ka-
lemlerini oluşturmak zorunda-
yız ve bugün işte bu yüzden
buradayız" değerlendirmesinde
bulundu. lİSTANBUL-İHA
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A Milli Kadın Basketbol Takımı, Avrupa
Şampiyonası'nda çeyrek finalde

Basketbol Süper Ligi play-
off final serisi dördüncü
maçı bugün yapılacak
Türkiye Sigorta Basketbol Süper Ligi play-
off final serisinin dördüncü maçında Be-
şiktaş Fibabanka, bugün Fenerbahçe Be-
ko'yu konuk edecek. Basketbol Gelişim
Merkezi'nde yapılacak müsabaka, saat
20.30'da başlayacak. beIN Sports Haber'den
şifresiz yayımlanacak karşılaşmada Kerem
Baki, Hüseyin Çelik ve Mehmet Serdar
Ünal hakem üçlüsü görev yapacak. İki
takım arasında oynanan serinin ilk iki ma-
çında iç saha avantajını elinde bulunduran
Fenerbahçe Beko, rakibini 94-76 ve 84-76
mağlup ederek 2-0 öne geçti. Beşiktaş,
sahasına taşınan serinin üçüncü maçından
98-77 galip ayrılarak durumu 2-1'e getirdi.
Dört galibiyete ulaşan takımın şampiyon
olacağı serinin beşinci maçı ise 25 Haziran
Çarşamba günü Ülker Spor ve Etkinlik
Salonu'nda oynanacak. lİSTANBUL-AA

Trabzonspor, 194. yabancı
oyuncuyu kadrosuna kattı
Trabzonspor, Portekiz'in Estoril takımından
kadrosuna kattığı Wagner Pina ile 194. ya-
bancı oyuncu transferini gerçekleştirdi. Yeni
sezon öncesi ilk transferini Wagner Pina ile
anlaşarak gerçekleştiren bordo-mavililer,
bugüne kadar 54 ülkeden oyuncu transferi
yaptı. Trabzonspor'da en fazla forma giyen
yabancı oyuncular, Brezilyalı oldu. Bordo-
mavili takım, Güney Amerika ülkesinden
17 futbolcuyla sözleşme imzaladı. Karadeniz
ekibi, Belçika, Slovakya ve Polonya'dan da
8'er oyuncu transfer etti. Wagner Pina, Trab-
zonspor tarihinde 3. Yeşil Burun Adalı
oyuncu oldu. Bordo-mavili takımda daha
önce Yeşil Burun Adalı Ivanildo Fernandes
ve Djaniy Semedo forma giymişti. Trab-
zonspor, son yıllarda Portekizli veya Porte-
kiz'de futbol oynayan sağ bekleri kadroya
kattı. Bordo-mavili takımda Portekizli Jaoa
Pereira, Jose Bosingwa ve Pedro Malheiro
başarıyla sağ bek mevkisinde görev yaptı.
Karadeniz ekibi, Malheiro'yu Al Wasl'a ver-
mesinin ardından bu boşluğu yine Portekiz
liginden Wagner Pina'yı alarak doldurdu.
Bordo-mavili kulüpte Mart 2023'te göreve
gelen başkan Ertuğrul Doğan döneminde
24 yabancı oyuncu transfer edildi. Doğan
döneminde Kourbelis, Fernandez, Orsic,
Benkovic, Teklic, Fountas, Mendy, Pepe,
Onuachu, Bakic, Meunier, Nwakaeme (iki
kez), Draguş, Lundstram, Barisic, Batagov,
Cham, Malheiro, Savic, Banza, Sikan, Zubkov
ve Folcarelli'nin ardından son olarak Pina
kadroya katıldı. lTRABZON-AA

“Filenin Sultanları” ilk peşinde
A Milli Kadın Voleybol Takımı,
FIVB Milletler Ligi'nin (VNL)
İstanbul'da gerçekleştirilen
ikinci haftasındaki 4. ve son
maçında bugün Brezilya kar-
şısında galip gelerek tarihinde
ilk kez üst üste 8. galibiyete
ulaşmak için sahaya çıkacak.
Sinan Erdem Spor Salonu'nda
oynanacak müsabaka, saat
19.30'da başlayacak. VNL'de
son olarak Güney Kore'yi 3-
0 mağlup ederek art arda 7
müsabakayı da kazanan "Fi-
lenin Sultanları", Brezilya
maçını da kazanarak 8'de 8
yapmayı hedefliyor. Ay-yıl-
dızlı takım, organizasyonda
2021 ve 2024 yıllarında da
7 kez üst üste kazanmayı
başarmıştı.
İlk 7 karşılaşmada
yenilgisi yok

"Filenin Sultanları", 2025
FIVB Milletler Ligi'nin ilk 7
müsabakasında mağlubiyet
yüzü görmedi. Organizasyo-
nun Çin'in başkenti Pekin'de
düzenlenen ilk haftasında
Fransa'yı 3-1, Tayland'ı 3-0
ve Polonya ile Çin'i 3-2 mağ-
lup eden ay-yıldızlı takım,
ilk haftayı namağlup tamam-

ladı. İstanbul'da düzenlenen
ikinci hafta maçlarında ise
Dominik Cumhuriyeti, Kana-
da ve Güney Kore'yi 3-0 ye-
nen Türkiye, 7'de 7 yapmayı
başardı. Milliler, ikinci haf-
tanın 4. ve son mücadelesinde
yarın Brezilya'yı mağlup et-
mesi durumunda tarihinde
ilk kez Milletler Ligi'nde 8
kez üst üste kazanmış olacak.
A Milli Kadın Voleybol Takımı,
Milletler Ligi'nde 2021 ve
2024 yıllarında da 7 kez üst
üste kazanmayı başardı. 2021
yılında İtalya'nın Rimini şeh-
rinde düzenlenen organizas-
yonda Sırbistan'ı 3-2, İtalya'yı
3-0, Polonya'yı 3-1, Kanada'yı
3-2, Almanya'yı 3-0, Çin'i 3-
0 ve Tayland'ı 3-1 yenen "Fi-
lenin Sultanları", 7'de 7 yap-
mıştı. 2024 senesinde ise ay-
yıldızlılar, Antalya'daki ilk
hafta müsabakalarında Fran-
sa'yı 3-0, ABD'nin Arlington
şehrindeki ikinci hafta maç-
larında Almanya ile Sırbistan'ı
3-1, Kore'yi 3-0 ve ABD'yi 3-
2, Hong Kong'daki üçüncü
hafta mücadelelerinde ise
Tayland'ı 3-0 ve Dominik
Cumhuriyeti'ni 3-1 mağlup
ederek üst üste 7 kez kazan-

ma başarısı göstermişti. Milli
takım ayrıca yarın Brezilya'yı
yendiği takdirde organizas-
yonda çeyrek finale de yük-
selmeyi garantileyecek.
Güney Kore'yi set
vermeden geçti

2025 Kadınlar FIVB Mil-
letler Ligi'nin ikinci haftasında
Türkiye, Güney Kore'yi 3-0
mağlup etti. Bu sonuçla A
Milli Kadın Voleybol Takımı,
organizasyonda 7'de 7 yapa-
rak namağlup ünvanını sür-
dürdü. Güney Kore ise 6. ye-
nilgisini yaşadı. lk setin ta-
mamında Türkiye, oyuna
ağırlığını koydu ve seti 11-
25 tamamlayarak 1-0 öne
geçti. Ay-yıldızlı takım, Berka
Buse Özden'in performansı-
nın etkili olduğu ikinci bö-
lümde rakibine 25-13 üstün-
lük kurarak durumu 2-0'a
getirdi. Güney Kore'nin et-
kili savunmasına rağmen
Türkiye, üçüncü sette de
baskın oyununu sürdürdü
ve skorla seti önde bitirerek
maçı 3-0 kazandı. Ay-yıldız-
lılarda Berka Buse Özden
12, Deniz Uyanık ise 11 sayı
kaydetti. lİSTANBUL-AA

2025 FIBA Avrupa Şampi-
yonası'nda Yunanistan'ı 83-
72 yenen A Milli Kadın Bas-
ketbol Takımı, A Grubu'nda
ikinci olarak çeyrek finale
kaldı. Millilerin üç sayı çiz-
gisinin gerisinden skor üret-
tiği ilk çeyrekte Yunanistan
ise pota altını zorlayarak
basketler buldu. Ay-yıldız-
lıların yaptığı top kayıpla-
rından faydalanan ev sahibi
takım, ilk çeyreği 21-17
önde bitirdi. Alperi Onar'ın
üst üste kaydettiği basket-
lerle ikinci çeyreğe hızlı
başlayan Türkiye, skor üs-
tünlüğünü ele geçirdi. Tilbe
Şenyürek ve Sevgi Uzun'un
etkili performansıyla 16-
2'lik skor üstünlüğü kuran
milli takım, periyodun bi-
timine iki dakika kala farkı
çift hanelere çıkardı: 32-
43. İkinci çeyrekte iyi hü-
cum eden ve savunma sert-
liğini artıran milliler, devre
arasına 43-35 üstünlükle
girdi. Üçüncü çeyreğe Spa-
nou'nun peş peşe attığı sa-
yılarla giren Yunanistan,

periyodun başlarında 45-
45'lik eşitliği yakaladı. Yu-
nanistan, bu bölümde sayı
bulmakta zorlanan Türkiye
karşısında Parks'ın etkili
oyunuyla öne geçerek pe-
riyodun bitimine 4 dakika
kala skoru 55-50 yaptı. Hızlı
hücumlarla skor üreterek
üstünlüğü tekrar ele geçiren
milliler, final periyoduna
62-59 önde girdi. Son çey-
reğe hücumda iyi başlayan
ay-yıldızlılar, savunmada
ise rakibine kolay sayı şansı
tanımadı. Üç sayılık isa-
betlerle farkı açan Türkiye,
mücadeleden 83-72 galip
ayrıldı. A Grubu'nda 2 ga-
libiyet, bir mağlubiyet ya-
şayan ay-yıldızlılar, ikinci
olarak çeyrek finale yük-
seldi. Ay-yıldızlılar, çeyrek
finalde B Grubu'nu lider
bitirecek takımla 24 Ha-
ziran Salı günü karşılaşa-
cak. Öte yandan Türkiye
Basketbol Federasyonu
Başkanı Hidayet Türkoğlu
da karşılaşmayı salonda
takip etti. lATİNA-AA
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İttifak

Başkan Serdal Adalı "Bu
proje, gittikçe büyüyen
ve her geçen gün baş
edilmesi daha güç hale
gelen borç yükünün ke-
sin çözümüdür" dedi.

Başkan Serdal Adalı: Dikilitaş projesi
Beşiktaş’ın geleceğine ışık tutacaktır
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taşehir Bele-
diyesi ile Mal-
tepe Üniver-

sitesi Mimarlık ve Ta-
sarım Fakültesi iş bir-
liğiyle düzenlenen
Kentsel Tasarım Atöl-
yesi, üniversite öğren-
cilerine gerçek bir kent
alanı üzerinde düşün-
me ve üretme fırsatı sunuyor.
Bu özel atölye kapsamında,
öğrenciler kent ölçeğinde ta-
sarım yaklaşımları geliştire-
rek, Ataşehir'in kamusal
alanlarını daha işlevsel ve
yaşanabilir hale getirmek
için çalışıyor.

Gerçekleştirilen projeyle,
hem gençlerin mesleki geli-
şimine katkı sağlanıyor hem
de Ataşehir’in geleceği için
yenilikçi fikirlerin kapısı ara-
lanıyor.
Öğrenciler sahaya
inerek proje
geliştirecek

Proje kapsamında öğren-
ciler sahaya inerek, Barbaros
Mahallesi’nde bulunan 15
Temmuz Şehitleri ve Demok-
rasi Parkı’na yönelik estetik,
işlevsel ve sürdürülebilir çö-
zümler üretmeye başladılar.
Kapsamlı bir alan gezisiyle
başlayan proje sürecinde,

öğrenciler Begonya
Sokak hizasında yer
alan, 15 Temmuz
Şehitleri ve Demok-
rasi Parkı’nı kapsa-
yan bölgenin mev-
cut durumunu ye-
rinde gözlemledi. 17
kişilik öğrenci gru-
bu, 6 gün sürecek

bu yoğun programın ilk üç
gününde bölgenin olumsuz
yönlerini tespit ederken, son-
raki üç gün boyunca bu ala-
nın nasıl daha verimli ve
kullanıcı dostu hale getiri-
lebileceğine dair çözüm öne-
rileri geliştirecekler. 
Gençlere ilham
veren ortam

Ataşehir Belediyesi, bu sü-
reçte gençlere sadece bir
proje alanı değil, aynı za-
manda fikirlerini hayata ge-
çirebilecekleri modern bir
çalışma ortamı da sunmak
amacıyla Belediye Başkanlık
Binasını yeniden dizayn etti. 

Gençlerin daha verimli ça-
lışabilmesi için başkanlık bi-
nasında özel bir alan hazır-
lanırken, dinlenme ve çalış-
ma alanlarıyla donatılan bu
yeni ortam, atölye süresince
öğrencilerin üretkenliğini ar-
tırmaya destek olacak. 

Bu anlamlı iş birliğiyle,
hem gençlerin mesleki geli-
şimine katkı sağlanıyor hem
de Ataşehir’in geleceği için
yenilikçi fikirlerin kapısı ara-
lanıyor. Mimarlık öğrencile-
rine saha temelli deneyim
kazandıran bu iş birliği, Ata-
şehir halkı için de nitelikli
kamusal alanların tasarlan-
masına katkı sağlıyor.
“Gençler sadece
geleceğimiz geğil,
bugünün karar
vericileridir”

Ataşehir Belediye Başkanı
Onursal Adıgüzel, proje hak-
kında şu değerlendirmelerde
bulundu: “Ataşehir’in gele-
ceğini planlarken, gençlerin
enerjisinden ve yaratıcı bakış
açısından faydalanmak bizim
için büyük bir değer. Çünkü
gençler sadece geleceğin de-
ğil, bugünün de söz sahibi
bireyleridir. Kente dair fikir
üreten, tasarlayan, hayal
eden gençlerle birlikte yü-
rümek; daha yaşanabilir,
daha adil ve daha estetik
bir şehir hedefimize bizi bir
adım daha yaklaştırıyor.  Bu
projeyle birlikte, gençlerin
sadece eğitim hayatlarına
değil, aynı zamanda top-
lumsal sorumluluklarına da
katkı sağlamayı amaçlıyoruz.

Onların kent mekânlarına
dair söylediklerini dikkatle
dinliyor, önerilerini önem-
siyoruz. Ataşehir Belediyesi
olarak, gençlerimize sadece
destek olmakla kalmıyor;
onların tasarladığı bir kente
birlikte hayat veriyoruz.”

Begonya ve Sümbül Sokak
aksını güçlü bir yeşil koridor
haline getirmeyi amaçlayan
atölye çalışmasında, ilk ola-
rak alanının mevcut durumu
incelenecek, sorunlar ve po-
tansiyeller ortaya konulacak.

Ardından da, bölge kullanı-
cılarının ihtiyaçları doğrul-
tusunda farklı ölçek-

lerde çeşitli mekânsal öne-
riler geliştirilecek. 

A
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MUSTAFA
ŞAHİN

GELECEĞİN MİMARLARI 
ATAŞEHİR’İ TASARLIYOR
Ataşehir Belediyesi, kentin geleceğini gençlerin bakış açısıyla buluşturmak amacıyla önemli bir iş birliğine
imza attı. Bu kapsamda, Maltepe Üniversitesi Mimarlık ve Tasarım Fakültesi iş birliğiyle, Begonya-Sümbül
Sokak aksında bulunan yeşil alan yenilikçi fikirlerle yeniden tasarlanarak kent yaşamına kazandırılacak. 
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